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ماموران هلال احمر کرمان وضعیت بهداشتی ۹هزار اماکن را ارزیابی کردند

آزادی ۶۳ زندانی جرائم غیرعمد به مناسبت نخستین سالگرد شهادت سردار سلیمانی

هر
س: م
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معاون امور جوانان جمعیت هلال 
احمر استان کرمان با اشاره به اجرای 
طرح ملی حاج قاسم سلیمانی )ناظران 
سلامت( گفت:از ابتدای آذرماه تاکنون 
۹هزار اماکن عمومی و صنفی این 
استان توسط نیروهای جوان هلال 
احمر ارزیابی شده است. به گزارش 
ایرنا، ابراهیم بابایی در جمع رسانه ها 
افزود: طرح ملی حاج قاسم سلیمانی 
)ناظران سلامت( از ابتدای آذرماه سال 

جاری در سراسر استان کرمان آغاز به 
کار کرده و توفیقات بسیاری در مقابله 
با کرونا داشته است. وی اظهار داشت: 
طرح ناظران سلامت همزمان با طرح 
محله محور مبارزه با کرونا که به طرح 
'شهید حاج قاسم سلیمانی' نامگذاری 
شده،  برای بازرسی از اصناف و تذکر 
لسانی در مورد رعایت پروتکل های 
بهداشتی در سراسر استان کرمان در 
حال برگزاری است.  معاون امور جوانان 

جمعیت هلال احمر استان کرمان 
با اشاره به اینکه بیش از ۶۳ هزار نفر 
از اجرای این طرح بهره مند شدند، 
گفت: ارزیابی اماکن و اصناف، آموزش 
و فرهنگ سازی با ارائه توصیه های 
بهداشتی و ترویج فرهنگ پیشگیری 
از بیماری و حمایت های بهداشتی 
درمانی از افراد دارای بیماری های 
زمینه ای و آسیب  پذیر در مواجهه با 
کووید ١۹ از عمده اهداف و برنامه های 

این طرح است. وی با اشاره به فعالیت 
بیش از یک هزار و ۷۰۰ تیم فعال در 
اجرای این طرح گفت: حضور در ادارات، 
مراکز ارائه خدمات عمومی مردمی برای 
نظارت بر رعایت پروتکل های بهداشتی 
ابلاغی از سوی مراکز بهداشت، ارائه 
آموزش های عمومی به کسبه و ارائه 
گزارش روزانه نظارتی به ستاد و مراکز 
بهداشت شهرستان ها از تعهدات هلال 

احمر در اجرای این طرح است.

مدیـر نمایندگـی سـتاد دیـه اسـتان 
کرمـان اظهـار کـرد: قـرار اسـت ۲۰۰۰ 
نفـر زندانـی از زنـدان هـای کشـور آزاد 
شـوند که ما در اسـتان کرمان متناسـب 
با عـدد سـن حـاج قاسـم سـلیمانی ۶۳ 
نفـر زندانـی را آزاد مـی کنیـم کـه ۳۰ 
نفـر توسـط سـتاد دیـه، ١۸ نفر توسـط 
مجموعـه قضائی سـطح اسـتان و مابقی 
توسـط اداره کل زنـدان هاسـت، کـه 
ایـن مراسـم روز ١۴ دی مـاه در سراسـر 
کشـور برگزار می شـود. سـیدحجت الله 

موسـوی قوام گفـت: بـا همکاری سـپاه، 
بسـیج، سـتاد دیـه و سـازمان زنـدان ها 
برنامـه ریـزی شـده در سـال جـاری در 
پنـج مرحلـه در سراسـر کشـور آزادی 
زندانیـان را داشـته باشـیم کـه مرحلـه 
اول در هفتـه بسـیج انجـام و در اسـتان 
کرمـان کـه بیشـترین آزادی را داشـتیم 
١۳۸ نفر از زنـدان آزاد شـدند. وی افزود: 
١۰۹۲ نفـر زندانی در مرحله نخسـت در 
کشـور آزاد شـدند که ۹۰١ نفر مربوط به 
جرائـم غیرعمـد و ١۰١ نفـر جرائم عمد 

)مربوط بـه محکومـان مالی( بـود. مدیر 
نمایندگـی سـتاد دیـه اسـتان کرمـان 
گفـت: مرحلـه سـوم آزادی زندانیان ١۵ 
بهمـن مـاه بـه مناسـبت سـالروز ولادت 
حضرت زهرا سـلام الله علیها صرفا برای 
آزادی محکومـان زن جرائـم غیرعمـد 
برگزار می شـود. وی اظهار کـرد: مرحله 
چهـارم آزادی زندانیان هفتم اسـفندماه 
)١۳ رجـب( و مرحله آخر ١۹ اسـفندماه 
در روزهای پایانی سـال اسـت و متولیان 
کار توسـط بسیج مشـخص شـده است.
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جهانگیری تاکید کرد

 هیچ مقام دولتی و خانواده اش حق ندارد
خارج از دستورالعمل ها به واکسن دسترسی پیدا کند

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه 
اگر بتوانیم یک روز زودتر از هر جای 
دنیا واکسن معتبر و موثر تامین و وارد 
کنیم، یک لحظه هم درنگ نخواهیم 
کرد، گفت: حتماً مردم مطمئن باشند که 
وزارت بهداشت دستورالعمل های شفافی 
تدوین و اعلام خواهد کرد و و احدی 
خارج از آن دستورالعمل ها نمی تواند به 
واکسن دسترسی پیدا کند. هیچ مقام 
دولتی و خانواده مقام دولتی حق ندارد 
خارج از آن دستورالعمل ها به واکسن 
دسترسی پیدا کند و همه مردم مشابه 
هم به واکسن دسترسی پیدا خواهند 
کرد.به گزارش ایسنا، اسحاق جهانگیری 
معاون اول رئیس جمهور صبح شنبه در 
مراسم اختتامیه جشنواره ملی زن و علم 
)جایزه مریم میرزاخانی( که در سالن 
ابوریحان دانشگاه شهید بهشتی برگزار 
شد، با اشاره به مطالبه  خرید واکسن در 
جامعه، اظهار کرد: دولت مکلف است در 
شرایط تحریم مهمترین تلاش و تمرکز 
خود را برای رفع دغدغه مردم بگذارد و به 
مردم اطمینان دهد سلامت دغدغه اصلی 
نظام و دولت است.وی با تاکید بر اینکه 
تلاش می کنیم تا بتوانیم هم از سلامت 
مردم در مقابل ویروس عالم گیر کرونا 
حفاظت و حراست کنیم و هم تبعات 
ویروس را به حداقل برسانیم، گفت: این 
ویروس امروز در بخش های اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی تبعات بسیاری 
داشته است که باید در زمان خود به آن 
پرداخته شود.معاون اول رئیس جمهور 
تصریح کرد: طبیعیست که مقابله با 
این ویروس اصلی ترین مسأله ماست؛ 
ما در همه زمینه ها حتماً تلاش داریم 
که تولید داخل داشته باشیم؛ امروز 
حداقل 97 درصد داروی مورد نیاز در 
داخل انجام می شود و در زمینه واکسن 
نیز حتماً تلاش می کنیم در داخل تولید 
کنیم، اما این یک مسیر است؛ طبیعی 
است اگر همه مسیرهای تولید واکسن 
را با موفقیت طی کنیم، ممکن است 
چند ماه طول بکشد.جهانگیری افزود: 
اگر بتوانیم یک روز زودتر از هر جای 
دنیا واکسن معتبر و موثر تامین و وارد 
کنیم، یک لحظه هم درنگ نخواهیم 
کرد؛ مردم مطالبه دارند و دولت وظیفه 
دارد منابع مورد نیاز را تامین کند؛ دولت 
موظف است نه دویست میلیون یورو بلکه 
به هر میزان که نیاز باشد تامین کند تا 
مردم احساس کنند اینکه دولتمردان 

مکرر می گویند سلامت مردم اصلی 
ترین مساله است، متناسب با این حرف 

اقدامات خود را انجام می دهند.
وی تاکید کرد: اطمینان می دهم که 
دولت از تمام ظرفیت های خود در زمینه 
تامین واکسن استفاده می کند؛ تاکنون 
جلسات متعددی با وزرای خارجه و 
بهداشت و رئیس کل بانک مرکزی و 
معاونان آنها برگزار کردم تا موانع احتمالی 
که وجود دارد را برطرف کنیم؛ تحریم ها 
در هر زمینه ای که فکر کنیم، برای ما 
ایجاد مانع می کند ولی به فضل الهی 
توان مدیریتی کشور جوری است که 

بتواند تحریم ها را بی اثر کند.
معاون اول رئیس جمهور همچنین درباره 
شرایط توزیع واکسن میان مردم خاطر 
نشان کرد: حتماً مردم مطمئن باشند که 
وزارت بهداشت دستورالعمل های شفافی 
تدوین و اعلام خواهد کرد و و احدی 
خارج از آن دستورالعمل ها نمی تواند به 
واکسن دسترسی پیدا کند. هیچ مقام 
دولتی و خانواده مقام دولتی حق ندارد 
خارج از آن دستورالعمل ها به واکسن 
دسترسی پیدا کند و همه مردم مشابه 
هم به واکسن دسترسی پیدا خواهند 
کرد.وی با بیان اینکه »امیدوارم بتوانیم 
هرچه سریعتر واکسن را تامین کنیم«، 
تصریح کرد: یک لحظه و یک ساعت در 
تامین واکسن برای اطمینان دادن به 
مردم برای بازگشت به زندگی عادی شان 
تعلل نخواهیم کرد و اگر کسی تعلل کند 
در پیشگاه خداوند موظف به پاسخگویی 
است.بر اساس این گزارش، جهانگیری 
در بخش دیگری از صحبت های خود 
با گرامیداشت یاد مریم میرزاخانی 
اظهار کرد: بسیار خوشحالیم که یک 
دانشمند جوان ایرانی مدارج بالای علمی 
در سطح دنیا پیدا کرد و درخشید و در 
حوزه ریاضی راه دانش را طی کرد و امروز 
وقتی از علم ریاضی صحبت می شود، 
نامی از خانم میرزاخانی برده می شود؛ او 
افق های جدید در علم ریاضیات در دوران 
کوتاه عمر خود گشود و جامعه جهانی هم 
حرمت گذاشت و روز تولد او را به عنوان 
روز جهانی زن و ریاضیات نامگذاری کرد. 
طبیعی است در وطن او باید بیش از دیگر 
کشور ها برای نخبگان الگو سازی شود 
و مسئولین کشور نیز جهت کشف و 
پرورش استعدادهای موجور در کشور 

اقدامات بیشتری انجام دهند.
وی با بیان اینکه »قهرمانان در بخشهای 

مختلف سرمایه هایی هستند که در 
توسعه پایدار کشور نقش بسیار مهم 
و تعیین کننده ای دارند« ادامه داد: 
این افراد به تنهایی می توانند به عنوان 
تعیین  نقشی  نمادین  سرمایه هایی 
کننده در توسعه پایدار ایفا کنند. باید 
قدر سرمایه های نمادین خود در جامعه 

ایرانی را بدانیم.
معاون اول رئیس جمهور خاطر نشان 
کرد: در جشنواره قبل بر اساس قوانینی 
قدیمی فرزند حاصل ازدواج زن ایرانی با 
مرد خارجی، تابعیت ایرانی نمی گرفت؛ 
زنان انتظار و توقع داشتند که این مسأله 
برطرف شود و خانم میرزاخانی هم این 
توقع را داشت؛ یکی از کارهای خوبی که 
در دولت انجام و در مجلس قبل تصویب 
شد، پذیرفتن تابعیت فرزند از مادر است. 
خوشحالم امروز اعلام کنم بیش از 8۲ 
هزار فرزند دارای مادر ایرانی درخواست 
دریافت شناسنامه دادند که از این تعداد 
15 هزار پرونده کامل و برای تعدادی نیز 
شناسنامه صادر شده است؛ این حداقل 
کاری بود که از نظر حقوقی باید برای 

جامعه زنان کشور انجام می گرفت.
جهانگیری با تاکید بر اینکه امروز توسعه 
علم و فناوری پیش نیاز و ضرورت اصلی 
توسعه پایدار کشور است گفت: اقدامات 
شایسته ای در زمینه تولید فناوری 
در کشور انجام شده و شرکت های 
دانش بنیان در حال تبدیل شدن به 
مجموعه ای بسیار اثرگذار در اقتصاد 
کشور هستند؛ ما در ابتدای راه هستیم و 
گام های بلندی باید برداریم ولی ابتدای 
راه، بسیار پرشتاب است و شرکتهای 
دانش بنیان نشان دادند که ظرفیتهای 
بسیاری در کشور وجود دارد که به دنبال 
فرصت هستند تا در عمل خود را نشان 
دهند.وی افزود: در کرونا حضور جوانان 
بخوبی خود را نشان داد که نسل جوان 
کشور قادر است کارهای بزرگی انجام 
دهد؛ در بین شرکتهای دانش بنیان و 
کسانی که در تولید علم و فناوری نقش 
ایفا کردند، زنان جایگاه ویژه ای دارند. 
یکی از پیام های جشنواره امروز این 
است که اگر زنان فرصت پیدا کنند، 
در همه عرصه ها بخوبی می درخشند و 
قادرند تحولات بسیاری در جامعه ایجاد 
کنند؛ میرزاخانی و خانم هایی که امروز 
مورد تجلیل قرار گرفتند، تعدادی از 
آنها هستند و صدها زن عالم و دانشمند 
در کشور هستند که می توانند نقشهای 

اول رئیس  ایفا کنند.معاون  مهمی 
جمهور با تاکید بر لزوم افزایش مشارکت 
زنان در عرصه های مدیریتی کشور 
اظهار کرد: مهم این است که حکومت و 
نظام شرایطی را مهیا کند تا زنان با خیال 
راحت در صحنه های مختلف مشارکت 
و حضور داشته باشند. خوشبختانه 
زمینه های مشارکت زنان بیشتر شده 
و خوشبختانه تعداد مدیران زن نسبت 
به سالهای قبل رشد قابل توجهی دارد. 
زنان باید سطوح عالی مدیریتی را طی 
کنند و امیدواریم موانع پیش روی این 

اتفاق برداشته شود.
جهانگیری با بیان اینکه » شرایط سختی 
پیش روی کشور است« خاطر نشان کرد: 
امروز هم با تحریم های ظالمانه مواجهیم 
و هم بیماری کرونا در دنیا و در کشور ما 
شیوع یافته است؛ باید برای عبور از این 
شرایط سخت از همه ظرفیت ها استفاده 
کنیم. برای تحریم ها مهمترین کاری 
که باید انجام دهیم بی اثر کردن تحریم 
هاست که جامعه علمی کشور در این 
زمینه اقدامات موثری انجام داد. امروز 
با وجود محدودیت شدید منابع ارزی 
با محدودیتی در کشور مواجه نشدیم، 
چون همه فعالان علمی و اقتصادی 
کشور به صحنه آمدند و کمک کردند. 
در واقع در شرایط دشوار کشور، یکی از 
انتظاراتی که از جامعه علمی کشور وجود 

دارد خلق فرصت از دل تهدیدات است.
وی افزود: البته در کنار ایجاد ظرفیت 
ها و فرصت های جدید، در خیلی از 
اقدامات مان برای بی اثر کردن تحریم 
ها سعی کردیم تحریم ها را دور بزنیم؛ 
آمریکایی ها می گویند نفت نفروشند، 
اما ما نفت می فروشیم، آنها میگویند 
کشتیرانی تحریم شود اما ما تقریبا مانند 
شرایط قبل از تحریم کالا های خود را 

جابجا و واردات و صادرات می کنیم.
رئیس جمهور گشودن  اول  معاون 
راههای جدید به روی جامعه را انتظار 
امروز از جامعه علمی کشور عنوان کرد 
و گفت: آمریکایی های سعی کردند 
با فشار روانی مردم را نسبت به آینده 
خود مایوس و آینده ای تیره و تاری در 
ذهن آنها ترسیم کنند؛  در اینجا نقش 
دانشگاهیان ایجاد امید، اعتماد آفرینی، 
افرایش تاب آوری و ایجاد تفاهم و 
همبستگی است؛ این کلمات می توانند 
در دوران دشوار کشور را از سختی ها 

عبور دهند.

حجت الاسلام  سعادت فر 
از جیرفت  رفت

وزارت  نیرو  پشت  استاندار وزارت  نیرو  پشت  استاندار 
عبور آمار  فوت شدگان مخفی شده استمخفی شده است

ناشی از  کرونا   استان 
از مرز  ۲۳۰۰  نفر

براساس نتایج آزمایشگاه های فعال در استان کرمان، 
طی شبانه روز گذشته، ۲6 بیمار جدید کرونا در استان 
بستری  شده اند.دانشکده علوم پزشکی سیرجان طی یک 
روز اخیر، آزمایش تشخیص کرونا انجام نداده است.بنا به 
اعلام سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی کرمان، هم اکنون 

۲90 بیمار کرونا در استان بستری هستند.
همچنین، طی شبانه روز گذشته، هشت نفر دیگر در 
جدال با این بیماری جان خود را از دست دادند و شمار 
کل قربانیان کرونا در استان به »دو هزار و 306 نفر« 
رسید.از ابتدای همه گیری کرونا در استان تا شنبه ششم 
دی ماه، در مجموع »15 هزار و 356 نفر«  به دلیل ابتلا 
به این بیماری روانه ی بیمارستان شده اند.لازم به ذکر 
است که شیوه ی آماردهی درباره ی اپیدمی کرونا از 

اواخر خردادماه تغییر کرده است.

سعادت فر امام جمعه شهرستان جیرفت این شهرستان را ترک می کند. بر اساس اخبار رسیده به 
خبرنگار کاغذ وطن سعادت فر به زودی به عنوان امام جمعه شهرستان بافق منصوب می شود. هنوز 
اطلاعی از جایگزین او در جیرفت مشخص نیست.حجت الاسلام رضا سعادت  فر پیش از این امامت 

جمعه شهر بروجن از توابع استان چهارمحال و بختیاری را بر عهده داشته است. او 31 شهریور 96 به 
عنوان امام جمعه شهرستان جیرفت منصوب شد.

محدودیت تردد  شبانه  ادامه دارد 
 وضعیت بافت و شهربابک 

همچنان شکننده 
وقوع توفان شن در محور 

»زهکلوت-ایرانشهر«
 بازار مرغ در کرمان 

به تعادل رسید

استاندار کرمان: 

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان 
از وقوع توفان شن در محور »زهکلوت-ایرانشهر« خبر 

داد و گفت: بر اثر این پدیده دید افقی در محور گفته شده 
کاهش یافته است.مسعود جمیلی کرمانی پیش از ظهر 
شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه شاهد وقوع 

توفان شن در محور »زهکلوت-ایرانشهر« هستیم، اظهار 
کرد: بر اثر این پدیده دید افقی در محور گفته شده به 

100 متر رسیده است.

معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صمت در 
استان کرمان با بیان اینکه بازار عرضه مرغ در کرمان به 
تعادل رسیده است، گفت: طی چند روز گذشته تولید 

مرغ در این استان در بالاترین حد ممکن قرار داشت. سینا 
خسروی با اشاره به نوسان قیمت مرغ طی ماه های اخیر 

در کرمان افزود: حدود 70 روز قبل شاهد توقف در جوجه 
ریزی به دلیل عدم تخصیص نهاده ها بودیم که موجب شد 

مرغ افزایش قیمت افسار گسیخته ای را تجربه کند. 

جهانشاهی، معاون شهردار :

»شهر کتاب«
 بازار کتاب کرمان 
را بزرگ تر می کند
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حکایتِ تالابِ مُحتضرِ 
 جازموریان

علیرضا دوراندیش
یادداشت مهمان

ادامه در صفحه 2

 نهنگی هم بر آرد سر، خورد آن آب دریا را
چنان دریای بی پایان شود بی آب چون 

هامون!
ایــن روزهــا حکایــتِ تــالابِ مُحتضــرِ 
جازموریــان نَقــل محافــل کرمانی هــای 
شــمال و جنــوب شــده اســت. هــر کســی 
ــودش  ــمهای خ ــا چش ــود" و ب ــن خ از "ظ
ــی  ــرگ" م ــه م ــده جــانِ رو ب ــن "زن ــه ای ب
نگــرد! یکــی پویــش )کمپیــن( شــبکه 
هــای اجتماعــی بــه راه مــی انــدازد، یکــی 
ــد،  ــی ده ــب م ــانی ترتی ــره ی انس زنجی
یکــی ســراپای نشــریه اش را "جــازی" 
ــهروندانِ  ــل ش ــا مث ــی ه ــد، و خیل می کن
حیــرت زده ی رودبارزمیــن، از منوجــان 
تــا کلات گنــج و رودبــار گرفتــه تــا 
ــند  ــی کش ــار م ــاب، انتظ ــوج و فاری کهن
ــن  ــر ای ــر س ــه ب ــره چ ــد بالاخ ــه ببینن ک
 ســرزمین افســانه ای خواهــد آمــد. 
ــه  ــد ب ــی رس ــر م ــه نظ ــود، ب ــن وج ــا ای ب
جــای نگاهــی عاطفــی و ســطحی بــه 
موضــوع، ماجــرای تصمیــم بــه قطــع 
صفــارود و خشــکانیدنِ هلیــل بایــد از 
ــرد و  ــرار گی ــه ق ــورد ملاحظ ــی م ــر فن نظ
ســپس از منظــری منطقــی بررســی شــود 
کــه قطــع همیشــگی ایــن رودخانــه و 
ــع و چــه  ــوب چــه مناف ــر جن آب بســتن ب
ــت. از  ــد داش ــی خواه ــی در پ ــان های زی
ــن، از  ــل ف ــم اه ــا ه ــت ت ــی لازم اس طرف
متخصصیــن حــوزه ی محیــط زیســت 
گرفتــه تــا آبخیــزداری و کشــاورزی، و هــم 
متولیــان امــر و مدیــران و سیاســت گذاران 
دولتــی واضــح و شــفاف و از طریــق رســانه 
هــای جمعــی در ایــن مــورد اطلاع رســانی 
کننــد. تــا ایــن اتفــاق نیفتــد مــا همچنــان 
شــاهد ســیلانی از ابهــام و نگرانــی هســتیم 
و بنابرایــن چــاره ای نداریــم جــز اینکــه بــا 
ایــن مــوج نگرانــی همراهــی کنیــم و حــق 
ــه همــه ی ایــن پویشــگرانِ دل نگــران  را ب
ــردان،  ــکوت دولتم ــی س ــم. از طرف بدهی
اعــم از اســتاندار کرمــان، فرمانــداران پنــج 
ــتانداران  ــی اس ــی، و حت ــتان جنوب شهرس

سیســتان و بلوچســتان و ....
ــر  ــــ ب ــد ـ ــر دارن ــر خب ــــ اگ ــزگان ـ هرم
ایــن نگرانــی دامــن مــی زنــد و تــا 
وقتــی متخصصیــن امــر و دولتمــردان 
پــای در گــود ننهــاده و شــفاف همــه 
ایــن  چیــز را بــه مــردم نگوینــد، 
نگرانــی بطــور عــام وجــود دارد و چــه 
 بســا عمیــق تــر هــم خواهــد شــد. 
ــن اســت کــه سیاســت گــذاران  ــت ای روای
ــای  ــاخه ه ــا سرش ــد ت ــه ان ــم گرفت تصمی
ــن  ــا ای ــد، ب ــل ببندن ــر هلی ــارود را  ب صف

ــه.... ــه ک توجی

در حالی که دکتر زینی وند در گفتار نسبت به مساله انتقال آب هلیل رود 
عقب نشسته، اما وزارت نیرو هیچ اظهارنظری نمی کند
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کرونـا عـلاوه بـر آثـار جسـمی، تاثیـرات روانـی 
بسـیاری داشـته که در این میان کـودکان بیش 
از بزرگسـالان در معـرض آسـیب های روانـی 
قـرار دارنـد در حالیکـه بـا برنامه ریـزی مناسـب 
می توان این آسـیب ها را کاهـش داد و از فرزندان 
محافظـت کـرد. ویـروس کرونـا در مدتـی کـه 
میهمـان ناخوانـده خانـه هـا شـده اسـت،  افراد 
بسـیاری را درگیـری بیمـاری هـای جسـمی، 
روحـی و روانـی کـرده اسـت.  در ایـن روزهـا که 
خانـواده هـا در ایـن کـره خاکـی در قرنطینـه به 
سـر می برنـد تـا جـان سـالم از ایـن ویـروس به 
در ببرنـد، درگیر مسـائل روحی و روانی ناشـی از 
قرنطینه شـده اند، احسـاس تنهایی و افسردگی 
از مهـم ترین عـوارض روانی ناشـی از این ویروس 
اسـت اما در ایـن میـان کـودکان و نوجوانـان که 
دارای انـرژی فراوانی هسـتند و نیاز دارنـد تا این 
انرژی را از طـروق مختلف تخلیه کننـد،  بیش از 
بزرگسالان درگیر مسـائل روحی و روانی ناشی از 
این بیماری می شـوند. براسـاس گزارش سازمان 
هـای بیـن المللـی مرتبـط بـا کـودکان از جمله 
یونیسـف،  در ایـام همـه گیـری بیمـاری کرونا، 
برخـلاف تصـور و تاکیـد همـگان بـر مصونیـت 
قشـر خردسـال در برابر ابتلا بـه ویـروس کووید 
19، بـه خوبـی مشـاهده مـی شـود همـه روزه 
در واقـع سـلامت اجتماعـی- روانـی و اقتصادی 
ایـن افـراد در اثر عـوارض ناشـی از بیمـاری طی 
مدتی که جوامع بشـری را در بـر گرفته،  بـا انواع 
خطرات مواجه سـاخته اسـت. کاهش دسترسی 
به خدمات بهداشـتی از جمله امکانـات مراقبتی 
و واکسیناسـیون و از طرفـی افزایش مـرگ و میر 
سـالیانه تعداد یک میلیـون و ۲00 هـزار کودک 
زیر پنج سـال در 118 کشـور کـه از درآمد پایین 
یا متوسـطی برخـوردار بودند، از جملـه صدمات 
جبـران ناپذیـر بـر اقشـار مختلـف کـودکان در 
سراسـر جهان بـه شـمار مـی رود کـه بـه اذعان 
سازمانهای مرتبط با بهداشت کودک و نوجوانان، 
جدای از آثار مخـرب کرونا،   این ایام نـه تنها افراد 
خردسـال بلکه حتی نوجوانـان را با خـود درگیر 
کرده اسـت. به گفته مقامات بهداشـت جهانی تا 
پیـش از بحران ویـروس کوویـد 19 و طبـق آمار 
در هر پنـج ثانیه یـک کـودک کمتر از 15 سـال 
جان خود را از دسـت می دهـد،  از هر پنج کودک 
یکی سـوءتغذیه دارد، بیش از نیمی از کودکان ده 
 سـاله در کشـورهای با درآمدکم  و متوسـط، قادر 
به خوانـدن و درک داسـتان های سـاده نیسـتند 
و یکـی از هـر چهـار کـودک کمتـر از پنج سـال 

تولـد آنان ثبـت نشـده.  از ایـن رو هر چـه بحران 
ناشـی از شـیوع ویـروس کوویـد 19 طولانی تـر 
شـود، تأثیرات آن بر ایـن کودکان، چشـمگیرتر 
و آمار تلفات و آسـیب های اجتماعـی و اقتصادی 
بر اقشـار ضعیف،  افزون تـر خواهد شـد.  با وجود 
تمـام مشـکلات ناشـی از این ویـروس، خانـواده 
ها مـی تواننـد در ایـن شـرایط زمینـه ای فراهم 
کنند کـه آثـار روحـی و روانـی ناشـی از کرونا به 

حداقل برسـد.
والدیـن، اصلی تریـن عامـل در کنترل 

آثـار روانـی ناشـی از کرونا
مهشید رابطیان روانپزشـک کودک و نوجوان در 
مورد راهکارهـای لازم برای حفاظـت از کودکان 
در برابـر عـوارض ناشـی از کرونـا و خانه نشـینی 
گفـت: والدیـن،  مربیـان آموزشـی و مسـئولان 
دسـت اندرکار باید این واقعیـت را درک کنند که 
کـودکان و نوجوانان از گروه سـنی 5 تا 15 سـال 
در مواجهه با بیمـاری کرونا ممکن اسـت عصبی 
و نگران شـوند لذا باید با این قشـر مدارا و همدلی 
کرد. وی ادامـه داد: والدین با تسـلط بر رفتارهای 
اعضـای خانـواده بـه فرزند خردسـال یـا نوجوان 
خـود بـه صـورت مسـتمر اطمینـان دهنـد کـه 
بیماری کرونا معمولاً خفیف و در صورت مواجهه 
بـا آن، این بیمـاری قابـل درمان اسـت همچنین 
به فرزنـدان این اطمینـان را بدهیم کـه در مواقع 
بحرانـی کارهای موثـر و مثبـت زیـادی می توان 
انجام داد که هـم خود و هـم دیگران را از آسـیب 

احتمالی این بیماری مصون نگه  داشـت. رابطیان 
اضافه کرد: والدین باید این احسـاس را به کودک 
خـود منتقل کننـد که بـر شـرایط بوجـود آمده 
کامـلا مسـلط هسـتند. وی تصریـح کـرد: البته 
والدیـن و مربیان آموزشـی بویـژه در مهدکودک 
ها باید خطرات این بیماری و راه های پیشـگیری 
از آن را بـه فرزندان گوشـزد کـرده و بـه کودکان 
و نوجوانـان بگوینـد، ویـروس کرونا قابـل انتقال 
و خطرآفریـن اسـت از ایـن رو بایـد آن هـا را بـه 
شستشـوی مرتـب دسـتها، جلوگیـری از لمس 
کردن صـورت،  حفـظ فاصلـه فیزیکی، ماسـک  
زدن حین تـردد در شـهر و امـکان عمومـی و در 

خانه مانـد، ترغیب کنند. این روانپزشـک کودک 
و نوجـوان اضافه کـرد: بـرای کاهش اضطـراب و 
ترس کـودکان و نوجوانان از ویـروس کرونا باید از 
آن ها خواسته شـود که به سایر دوسـتان و حتی 
همسـالان خود که در شـرایط بدتری قرار دارند، 
 فکر کنند و نسـبت به مراقبت از خـود و اطرافیان 
اهمیت دهند. رابطیان گفت: بایـد والدین برنامه 
منظم از جملـه زمان بـازی،  اسـتفاده از موبایل و 
ارتبـاط بـا دوسـتان را در نظـر گرفتـه و از طرفی 

سـاعاتی را بـرای کمـک در کارهـای خانـه  برای 
فرزند خـود درنظـر بگیـرد. وی تاکید کـرد: باید 
فکر کنیم کـه چه چیـزی برایمان با ارزش اسـت 
و براسـاس آن ارزش ها برنامه ریزی کنیم. والدین 
بایـد کـودک خـود را تشـویق کننـد کـه اگـر از 
وضعیـت روحـی و جسـمی خوبـی برخـوردار 
نیسـتند یا اگر احسـاس نگرانـی دربـاره بیماری 
کرونا دارنـد،  با آنها صحبـت کـرده و از بزرگترها 

کمـک بگیرند.
کرونا و خانواده های تک فرزند

این متخصص روانپزشـک کـودک و نوجـوان در 

خصوص بحران کرونا در خانـواده های تک فرزند 
گفت: برخـی از خانواده هـای تک فرزنـد، نگران 
کودکـی که در قرنطینه به سـر می برد، هسـتند.  
این خانواده ها نسـبت بـه تنهایی و نداشـتن هم 
بازی فرزندان خـود دغدغه داشـته و نمـی دانند 
چگونه باید اوقـات تنهایی او را پر کننـد. رابطیان 
افـزود: این خانـواده هـا بایـد بداننـد کودکی که 
وقت بیشـتری را به تنهایی گذرانده، در اسـتفاده 
از زمـان اضافـی که فاصله گـذاری فیزیکـی دوره 
کرونـا ایجاد کرده، بسـیار خـوب با ایـن موقعیت 
کنار می آینـد.  وی با بیان اینکه داشـتن خواهر و 
برادر ارتباطی با توانایی کودک در سـرگرم کردن 
خـود نـدارد، گفـت: احتمـال دارد یـک کـودک 
بـدون خواهـر و بـرادر یا بـا داشـتن یکـی از آنها 
حتی به پدر و مـادر برای پر کـردن اوقات تنهایی 
نیاز داشـته باشـد یـا اینکه تـک فرزنـدی بتواند 
مسـتقل از والدین خود را سـرگرم کنـد. رابطیان 
اضافه کرد: والدیـن باید ضمن در ارتبـاط بودن با 
دیگران در برخی مواقع بـا فرزند خود بازی کنند، 
اجـازه دهند کـودک آن هـا از تنهایی خـود لذت 
برد، بـرای او کتـاب بخواننـد و از طرفی بسـیاری 
از کـودکان بخصـوص تـک فرزنـدان، نسـبت به 
احساسـات و رفتارهای والدین هوشیار و حساس 
هسـتند از ایـن رو بایـد مراقـب بود که اسـترس 
و اضطـراب را بـه  کودکشـان منتقل نکننـد. این 
رواندرمانگر گفت: والدین بـرای کاهش اضطراب 
و اسـترس در دوران قرنطینه، برنامه روزانه منظم 
و با ارزشـی بـرای فرزند خـود درنظـر بگیرند که 
شـامل بـازی،  اسـتفاده از موبایـل یـا ارتبـاط بـا 
دوسـتان  می شـود  از طرفی زمانی را برای کمک 

در کارهـای خانه اختصـاص دهند.

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان 
کرمان از برگزاری 1۴ برنامه شاخص و محوری در 
دهه بصیرت و میثاق امت با ولایت در استان کرمان 
خبر داد. به گزارش خبرگزاری تسنیم از کرمان، 
حسین انجم شعاع در نشست خبری در آستانه 
9 دی با گرامیداشت دهه بصیرت و میثاق امت با 
ولایت با بیان اینکه این مراسم امسال به دلیل شیوع 
ویروس کرونا به صورت محدود برگزار می شود اظهار 
داشت: نشست های بصیرتی با جمعیت محدود و با 
رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار می شود. وی 
با اشاره به اینکه تبلیغات و فضاسازی میدانی و 
استفاده از فضای مجازی نیز در برنامه است گفت: 
تعدادی مسابقات و جشنواره در نظر گرفته شده 
که توسط دستگاه های مختلف اجرایی می شود 
و دهه بصیرت امسال با شعار بصیرت فاطمی، 
ولایتمداری و مقاومت علوی نامگذاری شده است. 
رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان 

کرمان با اشاره به اینکه 9 دی یک روز سرنوشت 
ساز در تاریخ انقلاب اسلامی است ادامه داد: در این 
ایام عده ای به بهانه تقلب در انتخابات قصد ضربه 
زدن به نظام مقدس اسلامی را داشته و استکبار 
آنها را حمایت می کرد. وی با بیان اینکه مردم در 
9 دی 88 با حضور حماسی خود توطئه دشمن 
را خنثی کردند و حماسه 9 دی در تداوم انقلاب 
بسیار اثرگذار بود گفت: مردم در 9 دی با ولایت 
تجدید میثاق کردند. انجم شعاع با اشاره به اینکه 
ولایت فقیه عمود خیمه نظام اسلامی است و مردم 
با بصیرت کامل کنار این عمود ایستادند افزود: به 
دلیل وجود ولایت فقیه است که انقلاب اسلامی 
عزتمند شده است. وی با بیان اینکه تبیین نقش 
ولایت فقیه در تداوم انقلابی اسلامی در اولویت 
برنامه های گرامیداشت 9 دی است گفت: آرزوی 
تمام اولیای الهی بعد از دوران ائمه اطهار)س( حاکم 
شدن نظام اسلامی بر جامعه بوده است و امروز ایران 

اسلامی دارای حکومت اسلامی شیعی است. رئیس 
شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان کرمان با 
اشاره به اینکه در این سال ها دشمنان توطئه های 
زیادی بر کشور ایجاد کردند اما عمل به فرمایشات 
مقام معظم رهبری باعث شد این تهدیدات دشمن 
به نتیجه نهایی نرسد افزود: رهبر معظم انقلاب 
بارها بر اقتصاد مقاومتی و تکیه بر ظرفیت های 
داخلی و عدم اعتماد به دشمن تأکید کردند و اگر 
در بحث اقتصادی نیز منویات رهبر معظم انقلاب 
اجرا شده بود امروز این مشکلات را نداشتیم. وی 
با بیان اینکه دشمن با آرمان های انقلاب اسلامی 
موافق نیست و تمام تلاش خود را گذاشته تا با 
کمک ایجاد فتنه در کشور به نظام اسلامی ضربه 
بزند گفت: بصیرت افزایی و روشنگری جامعه ما 
را از انحراف نجات می دهد. انجم شعاع با اشاره 
به اینکه با بصیرت است که می توان در لحظه ها 
حق را از باطل تشخیص داد و بر دشمن غلبه کرد 

افزود: ستاد گرامیداشت 9 دی در استان تشکیل 
و جلساتی برای برگزاری این مراسم با توجه به 
وجود ویروس کرونا برگزار شده است. وی با عنوان 
اینکه 1۴ برنامه شاخص و محوری در دهه بصیرت 
در استان کرمان برگزار می شود گفت: جشنواره 
فرزندان ولایت با همکاری کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان، اداره کل آموزش و پرورش و 
شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان کرمان 
برگزار می شود. رئیس شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی استان کرمان با اشاره به اینکه در 1۴ نقطه 
شهر کرمان ایستگاه های فرهنگی هنری به مناسبت 
دهه بصیرت اجرا می شود ادامه داد: جشنواره از 
حماسه تا حماسه نیز با موضوع ولایتمداری توسط 
دانشگاه آزاد اسلامی برگزار می شود. وی با بیان 
اینکه نشست های بصیرتی برنامه ریزی شده که 
توسط حوزه علمیه استان برگزار می شود افزود: 
مراسم 9 دی با جمعیت محدود در حسینیه ثارالله 
شهر کرمان برگزار می شود. انجم شعاع با اشاره 
به اینکه برگزاری نشست های بصیرتی در تمام 
شهرستان های استان برنامه ریزی شده و اجرایی 
می شود گفت: غبارروبی قبور شهدا و تجدید میثاق 
با شهید سپهبد قاسم سلیمانی در روز دهم دی ماه 
از دیگر برنامه های گرامیداشت 9 دی ماه در استان 

کرمان است.

محافظت از کودکان در برابر عوارض روانی کرونا

اعلام جزئیات برنامه های گرامیداشت ۹ دی 
در استان کرمان 

گزارش
ایرنا

۱۰۰ نفر از کارکنان بیمارستان 
نوریه در آستانه اخراج

رئیس بیمارســتان اعصاب و روان نوریه کرمان می گوید: این 
بیمارستان به طور متوسط ماهانه 500 میلیون تومان کسری 
دارد و اگر وضعیت فعلی ادامه داشته باشــد مجبور به اخراج 
100 نفر از نیروهای خود اســت. کرونا بعد از مشــکلاتی که 
برای مشاغل مختلف ایجاد کرد حالا دامن بیمارستان اعصاب 
و روان نوریه کرمان را نیز گرفته اســت. سال 95 فاز دوم این 
بیمارستان در حالی افتتاح شد که متولی موقوفه نوریه استان 
کرمان گفته بود: »بیمارستان نوریه کرمان ماهیانه 30 میلیون 
تومان هزینه و تنها ۲0 میلیون تومــان درآمد دارد.« آن طور 
که »دکتر قدرت الله رجبی زاده« رئیس بیمارستان می گوید 
از زمان شیوع کرونا ورودی این بیمارستان 50 درصد کاهش 
یافته است. از طرفی هزینه های اجرایی در این مدت افزایش 
داشته است. دکتر رجبی زاده می گوید: به جز غذا، آب، برق، گاز 
و حقوق پرســنل فقط هزینه خرید ماسک حداقل 30 میلیون 
تومان در ماه است. او ادامه داد : در حال حاضر تراز بیمارستان 
به شدت منفی شده ؛ یعنی به طور متوسط ماهانه 500 میلیون 
تومان کســری دارد. رئیس بیمارســتان اعصاب و روان نوریه 
افزود: در این بیمارستان ۲00 شــغل ثابت وجود دارد. دکتر 
رجبی زاده ادامه داد: برای این تعداد شــغل دولت حداقل 60 
میلیارد تومان باید هزینه کند. در صورتی که در قبال این ۲00 
شــغل حتی یک ریال وام به ما داده نشده است. او تاکید کرد: 
بر مبنای درآمد فعلی باید 100 نفر پرسنل اخراج شوند. 100 
نفری  که 100 خانــواده را به دنبال دارد. رئیس بیمارســتان 
اعصاب و روان نوریه گفت: تامین هزینه های بیمارستان نوریه 
از راه بیمه هاست که در این بخش هم مشکل وجود دارد. دکتر 
رجبی زاده ادامــه داد: پایین ترین تعرفه بیمــه برای بیماران 
اعصاب و روان اســت. به عنوان مثال بیمــه دی که مربوط به 
جانبازان است برای بیماران جسمی صد در صد تعرفه می بندد 
اما برای بیماران روانی 30 درصد. او گفت: ما حتی تســهیلات 
ستاد کرونا را دریافت نکردیم. او افزود: در کشور تنها جایی که 
از بیمارستان روانی حمایت نشــده کرمان است. دلیل آن هم 
به خاطر شاکله مدیریتی است. رئیس بیمارستان نوریه عنوان 
کرد: حمایت مدیران در کرمان بر اساس خاستگاه های سیاسی 
و رفتارهای رفاقتی تقسیم می شــود. آیا مهم تر از بیمارستان 

برای کمک وجود دارد؟.

ایسنا-  فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی، 
استان کرمان  و صنایع دستی  گردشگری 
از نافرجام ماندن یک حفاری غیرمجاز در 
شهرستان فاریاب خبر داد.سرهنگ سیدعلی حسینی گفت: 
براساس گزارش رسیده از حوزه حفاظتی شهرستان کهنوج، 
کارکنان پایگاه حفاظتی شهرستان فاریاب با انجام یک سری 
تمهیدات اطلاعاتی و مراقبت های لازم مبنی براینکه افرادی 
قصد حفاری در قبرستان های این شهرستان را دارند با 
هماهنگی ماموران پلیس اطلاعات به محل مورد نظر عزیمت 
کردند.وی با اشاره به اینکه در این عملیات مشاهده شد ۴ 
حفار غیرمجاز در حال حفاری هستند که حفاران با دیدن 
کارکنان یگان حفاظت و نیروی انتظامی از محل متواری 
شدند اظهار کرد: پس از بررسی های به عمل آمده حفاران 
آلات و ادوات حفاری همچون بیل و کلنگ و همچنین یک 
دستگاه خودرو پژوه ۴05 و موتور سیکلت را از خود به جا 
گذاشتند.فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان کرمان خاطرنشان کرد: پرونده مذکور 
برای سیر مراحل قانونی به مراجع قضایی ارسال شده و 

موضوع تحت رسیدگی است.

ــارت  ــعه تج ــی و توس ــور بازرگان ــاون ام مع
ــان  ــا بی ــان ب ســازمان صمــت در اســتان کرم
اینکــه بــازار عرضــه مــرغ در کرمــان بــه 
ــته  ــد روز گذش ــی چن ــت: ط ــت، گف ــیده اس ــادل رس تع
تولیــد مــرغ در ایــن اســتان در بالاتریــن حــد ممکــن قــرار 
داشــت. ســینا خســروی در گفــت و گــو بــا خبرنــگار ایرنــا 
ــه نوســان قیمــت مــرغ طــی مــاه هــای اخیــر  ــا اشــاره ب ب
ــف در  ــاهد توق ــل ش ــدود 70 روز قب ــزود: ح ــان اف در کرم
جوجــه ریــزی بــه دلیــل عــدم تخصیــص نهــاده هــا بودیم 
کــه موجــب شــد مــرغ افزایــش قیمــت افســار گســیخته 
ای را از 3۴ هــزار تومــان بــه 38 هــزار تومــان تجربــه کنــد. 
معــاون امــور بازرگانــی و توســعه تجــارت ســازمان صمــت 
در اســتان کرمــان اظهــار داشــت: در همــان زمــان اعــلام 
کردیــم اگــر مصــرف مدیریت شــود بحــران کمبود مــرغ در 
بــازار ســریع تر بــر طــرف مــی شــود کــه در همین شــرایط 
بــا تزریــق مــرغ منجمــد بــه بــازار بحــران کمبــود مــرغ در 
کرمــان کنتــرل شــد. وی بــا بیــان اینکــه بعــد از وارد کردن 
مــرغ منجمــد بــه بــازار پیــش بینــی مــی شــد قیمــت این 
فــراورده خــام کاهــش پیــدا کنــد کــه ایــن اتفــاق گام بــه 
ــه ۲3  ــی از ۲6، ب ــیبی نزول ــرغ در ش گام رخ داد و قیمــت م
و بعــد از آن بــه ۲۴ هــزار تومــان و اکنــون بــه قیمــت کــف 
ــی و توســعه  ــور بازرگان ــاون ام ۲0 هــزار و ۴00 رســید. مع
ــت  ــان، وضعی ــتان کرم ــت در اس ــازمان صم ــارت س تج
فعلــی شــرایط بــازار مــرغ ایــن اســتان را مطلــوب ارزیابــی 
ــادل  ــلا در تع ــن کالا فع ــع ای ــازار توزی ــرد: ب ــح ک و تصری
کامــل اســت. وی گفــت: تخصیــص نهــاده هــا نیــز در حال 
حاضــر ســامان گرفتــه و اگــر بــا همیــن رونــد ادامه داشــته 
باشــد بــازار مــرغ در اســتان کرمــان بــدون افزایــش قیمت 
ــکلات کلان  ــه مش ــروی ب ــد. خس ــد مان ــادل خواه در تع
کشــوری در زمینــه تامیــن نهــاده هــا و وجــود تحریــم هــا 
اشــاره کــرد و اظهار داشــت: اکنــون ســامانه بــازارگاه توزیع 
نهاده هــا رویکــرد جدیــدی پیــدا کــرده و مرغــداران از این 
ــا بیــان اینکــه ۲ نوســان  ــد. وی ب ــراز رضایــت دارن ــد اب رون
قیمتــی شــدید و ضعیــف در بــازار مــرغ وجــود دارد افــزود: 
ــان  ــزار توم ــج ه ــش از پن ــه بی ــت در دامن ــانات قیم نوس
شــدید اســت کــه بــه دلیــل اتفاقــات خــاص ماننــد توزیــع 
ــل شــرایط  ــه دلی ــف ب ــا و نوســانات ضعی ــاده ه نشــدن نه
موجــود در هــر اســتان رخ مــی دهــد کــه اســتان کرمــان 
بــه دلیــل وارد کــردن مــرغ از ســایر اســتان هــا بخصــوص 
ــز  ــا نی ــتان ه ــایر اس ــی س ــانات قیمت ــر نوس ــزد درگی ی
هســت. معــاون امــور بازرگانــی و توســعه تجــارت ســازمان 
ــاز  ــا 70 درصــد نی ــزود: 60 ت ــان اف صمــت در اســتان کرم
مــرغ کرمــان در خــود اســتان تولیــد و تامیــن مــی شــود و 
حــدود 30 درصــد از اســتان های دیگــر بخصوص یــزد وارد 
ــه منظــور  ــاف ب ــه داد: بازرســی از اصن مــی شــود. وی ادام
ــر  ــا حداکث پیشــگیری از تخلفــات و افزایــش قیمــت هــا ب
تــوان در حــال انجــام اســت.  خســروی بیــان کــرد: طبــق 
بازرســی هــای به عمــل آمــده قیمــت مــرغ در بیــش از 99 
ــراورده یکســان اســت و  ــن ف ــای عرضــه ای درصــد واحده

در ســایر مــوارد توســط بازرســان تذکــر داده مــی شــود.

به گفته معاون خدمات شــهری شهردار 
کرمان آرامســتان جدید در حال تکمیل 
است و ظرف 15 روز آینده می توان نسبت 
به دفن اموات در این مکان اقدام کرد.  معاون 
خدمات شــهری شــهردار کرمان با اشاره 
به اقدامات انجام شــده برای آماده سازی 
آرامستان جدید شــهر کرمان از آسفالت 
مسیر دسترسی به این مکان و تامین برق 
ارامستان از طریق ژنراتور خبر داد و گفت 

که آرامستان جدید در حال تکمیل اســت و ظرف 15 روز آینده می توان نسبت به دفن 
اموات در این مکان اقدام کرد.  به گفته ی وی، شرکت آب و فاضلاب در تأمین آب شهری 
برای آرامستان جدید مشکل دارد و قرار است به طور موقت، آب تانکری را که شهرداری 
در آرامستان مستقر کرده ، تأمین کند. رامین امیرمداح، در جلسه ی پیگیری پروژه های 
عمرانی شهر کرمان، درخصوص اقدامات انجام شده در آرامستان جدید، بیان کرد: »آسفالت 
مسیر دسترسی به آرامستان رو به پایان است؛ درخصوص تأمین آب و برق آرامستان از 
طریق ژنراتور نیز پیگیری شده و در حال حاضر مشکلی در این زمینه نداریم«. وی افزود: 
»تأمین انشعاب دائمی آب و برق آرامستان جدید نیز هم زمان پیگیری می شود که در این 
رابطه بهترین راه، انتخاب پیمانکار برق از طریق مناقصه است و با نظر شهردار، مناقصه 
براساس تهاتر انجام خواهد شد«. وی با اشاره به این که شرکت آب و فاضلاب در تأمین آب 
شهری برای آرامستان جدید مشکل دارد، افزود: »قرار است شرکت آب و فاضلاب به طور 
موقت آب تانکری را که ما در آرامســتان مستقر کرده ایم، تأمین کند و برای فضای سبز 

آرامستان جدید هم با همکاری آب و فاضلاب مجوز چاه بگیریم«

مدیرکل آمــوزش و پرورش اســتان 
کرمان با اشــاره به اینکه رشــد نرخ 
ســواد در کشــور مهمترین دستاورد 
انقلاب اســلامی اســت، گفت: نرخ با 
سوادی در این اســتان به بیش از 9۴ 
درصد رسیده اســت. به گزارش ایرنا، 
احمد اســکندری نســب در دیدار با 
امام جمعه کرمان به مناســبت هفته 
سوادآموزی افزود: سوادآموزان دوره 

های سوادآموزی، تحکیم و انتقال را می گذرانند و آموزش مهارت های ضروری 
مهمترین راهبرد ما در حوزه ســوادآموزی است. وی از راه اندازی مراکز محلی 
سوادآموزی در ۲۲ منطقه استان کرمان خبر داد و اظهار داشت: مهارت آموزی 
و آموزش مهارت های زندگی و ضــروری مهمترین هدف راه اندازی این مراکز 
است. مدیرکل آموزش و پرورش اســتان کرمان با اشاره به اجرای طرح شتاب 
بخشی سوادآموزی در این استان گفت: با هماهنگی شــورای پشتیبانی سواد 
آموزی در کرمان بی ســوادان محله به محله، خانه به خانه و فرد فرد شناسایی 
می شوند و آموزش می بینند. وی با اشــاره به اجرای طرح بسیج سوادآموزی 
در استان کرمان با همکاری نهادهای دولتی غیردولتی و افزود: رشد چشمگیر 
سوادآموزی طی چند سال اخیر نتیجه اجرای این طرح است. مدیرکل آموزش 
و پرورش استان کرمان به همراه اعضای شورای معاونین و کارکنان حوزه سواد 
آموزی این استان به مناســبت هفته ســوادآموزی با نماینده ولی فقیه و امام 

جمعه کرمان دیدار و گفت و گو کردند.

استاندار کرمان با اشاره به اینکه ستاد 
ملی کرونا پیشنهاد بازگشایی مدارس 
را تصویب نکرد، گفت: بر این اســاس 
اگر موردی در این زمینه در اســتان 
مشاهده شود تخلف به شمار می آید. 
علی زینی وند ظهر شــنبه در جلســه 
ستاد استانی کرونای اســتان کرمان 
بیان داشــت: بعضی از شهرستان های 
ما مثل بافت و شــهربابک بر اســاس 

گزارشــات همچنان شــکننده هســتند بنابراین فرمانداران باید این موضوع 
را مد نظر داشــته باشــند. وی افزود: با اهتمام در زمینه اجرای طرح شــهید 
سلیمانی تا پایان سال باید روند کاهشی داشــته باشیم لذا فرمانداران باید پای 
کار باشــند و هیچ گونه عذری در این خصوص پذیرفته نیست. استاندار کرمان 
گفت: در خصوص شــهرهایی که نارنجی بودند و این هفته زرد شدند همچنان 
محدودیت های تردد شــبانه تا اطلاع ثانوی ادامه خواهد داشــت. زینی وند در 
خصوص بازگشایی پایه یک و دو دبســتان تصریح کرد: اگر در جایی این اتفاق 
افتاده تخلف محسوب می شــود و باید پیگیری شــود زیرا این پیشنهاد توسط 
ستاد ملی کرونا تصویب نشد. وی گفت: از اصناف به جهت کمک به کاهش آمار 
تقدیر و تشــکر می کنیم،  زینی وند یادآور شد: در زمینه برگزاری مراسم 9 دی 
ماه، مراسم سالگرد شهادت سردار شهید سلیمانی و مراسم ایام فاطمیه تاکنون 
مجوزی اعلام نشده بنابراین ما منتظر دریافت مجوز هستیم و اطلاع رسانی در 

خصوص برگزاری این مراسم تا تصمیم نهایی نباید اعلام شود.

 آماده شدن آرامستان جدید کرمان 
تا ۱۵ روز دیگر

نرخ باسوادی در کرمان 
به بیش از ۹۴ درصد رسید

بازگشایی مدارس در کرمان تخلف است 
ادامه محدودیت های تردد شبانه

حفاری غیرمجاز در شهرستان 
فاریاب نافرجام ماند

   بازار مرغ در کرمان 
به تعادل رسید

خبر

خبر

خبر

مهشید رابطیان روانپزشک کودک و نوجوان در مورد راهکارهای لازم برای حفاظت از کودکان در برابر 
عوارض ناشی از کرونا و خانه نشینی گفت: والدین،  مربیان آموزشی و مسئولان دست اندرکار باید این 
واقعیت را درک کنند که کودکان و نوجوانان از گروه سنی ۵ تا ۱۵ سال در مواجهه با بیماری کرونا ممکن 
است عصبی و نگران شوند لذا باید با این قشر مدارا و همدلی کرد. روانپزشک کودک و نوجوان ادامه داد: 
والدین با تسلط بر رفتارهای اعضای خانواده به فرزند خردسال یا نوجوان خود به صورت مستمر اطمینان 

دهند که بیماری کرونا معمولاً خفیف و در صورت مواجهه با آن، این بیماری قابل درمان است.

رنا
: ای

س
عک

 حکایتِ تالابِ مُحتضرِ جازموریان

ادامه یادداشت

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر آرا صادره هیات حل اختلاف موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان زرند تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است.لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا بشرح زیر به 
منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روزآگهی می شود در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض 

دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند.
املاک واقع در بخش 13 کرمان شهرستان زرند

آقای محمد منصوری بیدخوانی فرزند علی بشماره شناسنامه 4 صادره از زرند در یک باب خانه به 
مساحت 236.75 مترمربع از پلاک 556 اصلی واقع در زرند روستای داربیدخون خریداری از مالک 

رسمی آقای رضا منصوری
آقای محمود منصوری بید خوانی فرزند علی بشماره شناسنامه 5 صادره از زرند در یک باب خانه به 
مساحت 343.6 مترمربع از پلاک 556 اصلی واقع در زرند روستای داربیدخون خریداری از مالک 

رسمی آقای رضا منصوری بیدخوانی.
آقای رضا منصوری بیدخوانی فرزند اکبر بشماره شناسنامه 4 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت 
290 مترمربع از پلاک 556 اصلی واقع در زرند روستای داربیدخون خریداری از مالک رسمی آقای رضا 
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اگهی حصر وراثت 
به شرح  فرزند حسین  پور سهرابی چاه حسن  نساء  وراثت   رونوشت حصر  خواهان 
دادخواست تقدیمی ثبت شده به کلاسه 9909983887100608 و ازاین  دادگاه درخواست 
گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان سیامک سهرابی  فرزند اصغربه 
شماره شناسنامه5369487391 در تاریخ 1398٫5٫7در اثر بیماری سرطان درگذشته اقامتگاه دایمی 
خود بدرود حیات گفته و ورثه حین الفوت ان منحصر است به :1-خانم نخواه بشجیر سهرابی فرزند چراغ 
به شمارملی 3161067408همسر متوفی. 2-نساءپور سهرابی چاه حسن حسن فرزند حسین به شماره 
ملی 3160778509همسر متوفی .3-زینب سهرابی فرزند سیامک به شماره ملی 5360426667دختر 
متوفی 4-فاطمه سهرابی فرزند سیامک به شماره ملی 5360578361دختر متوفی 5-زهرا سهرابی 
فرزند سیامک به شماره ملی 5360505311دختر متوفی 6-مریم سهرابی فرزند سیامک به شماره ملی 
5360380438دختر متوفی  .اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور یک نوبت اگهی می 
گرددتا چنانچه شخصی اعتراضی دارد ویا وصیت نامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر اگهی ظرف 

مدت یکماه به این دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد .
مسول دفتر شعبه ۱شورای حل اختلاف شهرستان رودبار جنوب .امید بلوچ جعفری.

ــ کــه بــا بحران کــم آبی   شــهر کرمــان و بخــش هایــی از شــمال اســتان را ـ
ــــ  ســیراب کننــد. ایــن تصمیــم فاجعــه آمیــز، اگــر صحــت  مواجــه انــد ـ
ــرو" بزننــد  ــرای درســت کــردن "اب ــد کــه ب ــه ایــن می مان داشــته باشــد، ب
و  "چشــمی" را کــور کننــد. جازموریــان همیــن الان هــم دارد نفــس هــای 
آخــر خــودش را مــی کشــد، و از همــان هنــگام که ســد جیرفــت را بــر روی 
هلیــل بســتند شــمارش معکــوس بــرای مــرگ ایــن تــالاب گرانبهــا آغــاز 
شــد و تصمیــم اخیــر در واقــع تیــر خلاصــی خواهــد بــود تــا مــرگ قطعــی 
جازموریــان را  کمــی جلوتــر بینــدازد. چنانکه پیشــتر هــم گفته شــد، بهتر 
ــا پیــش بینــی منافــع و  ــا مطالعــه علمــی و دقیــق و ب ــود ایــن تصمیــم ب ب
زیــان هــای طــرح اتخــاذ مــی شــد. لازم اســت متولیــان امــر در دو ســتون 
جداگانه ایــن منافــع و مضــرات را روی کاغــذ بیاورند و ســپس ببیننــد کدام 
کفه ســنگین تــر اســت و بعــد همــان کار را انجــام دهنــد. جهت اســتحضار 
شــهروندان و مدیرانِ "مهر ســکوت بــر دهــان زده" چند مــورد از زیــان های 
ــ نــه تنهــا بــرای جنوب  ــــ تاکیــد می شــود فاجعــه آمیــز ـ فاجعــه آمیــز ـ
 اســتان و منطقــه، بلکه بــرای بخــش بزرگــی از کشــور فهرســت می شــوند:
ــه دلیــل خشــکی  ــان، ب ــادی از جمعیــت جازموری -هــم اکنــون بخــش زی
ــا  ــا ره ــه و ی ــان را فروخت ــام خودش ــالاب، دام و احش ــرط ت ــن و مف مزم
کــرده و بــه مناطــق دیگــر کشــور مهاجــرت کــرده انــد و بــه ایــن 
ــرت  ــیل مهاج ــم س ــاده و ه ــس افت ــه از نف ــاد منطق ــم اقتص ــب ه ترتی
 بــرای شــهرها و اســتانهای همجــوار مشــکلاتی پدیــد آورده اســت.
ــه  ــن ب ــد، از ای ــده ان ــی مان ــه باق ــی در منطق ــر دلیل ــه ه ــه ب ــی ک -جمعیت
ــت  ــق شــرارت و ترانزی بعــد چــاره ای نخواهنــد داشــت جــز اینکــه از طری
مــواد مخــدر امــرار معــاش کننــد. فضــای خشــک و "همــه طــرف 
ــد. ــد ش ــل خواه ــان تبدی ــت قاچاقچی ــه بهش ــان ب ــاده" ی جازموری  ج
ــع اســت، در  -ســرزمینی کــه مســاحت تقریبــی آن هشــتاد کیلومتــر مرب
ــا ملاحظــه ی جنــس خاکــی کــه  ــی کــه کامــلا خشــک شــود، و ب صورت
دارد، بطــور بالقــوه مــی توانــد بــه منبــعِ عظیمــی از ریــگ و نمــک و ریزگرد 
تبدیــل شــود کــه "دود" آن بــه چشــم همــه ی هــم وطنــان خواهــد رفت و 
در طوفــان هــا و بادهــای فصلــی، همــه ی مناطــق کشــور، بــه ویــژه مناطق 
همجــوار را تحــت الشــعاع قــرار خواهــد داد. احتمالا با خشــک شــدن کامل 
تــالاب، فاجعه ای زیســت محیطــی، نابــودی اکوسیســتم و حیــات گیاهی و 
جانــوری، شــیوع بیماری هــای مختلــف انســانی، اختلافــات قومــی و قبیله 
 ای بر ســر کمبود آب، گرمــای شــدیدتر هــوا و نظایــر آن در راه خواهنــد بود. 

به قول مولوی:
نهنگی هم برآرد سر خورد آن آب دریا را"

 چنان دریای بی پایان شود بی آب چون هامون
 شکافد نیز آن هامون نهنگ بحر فرسا را

 کشد در قعر ناگاهان به دست قهر چون قارون
 چو این تبدیل ها آمد نه هامون ماند و نه دریا

چه دانم من دگر چون شد که چون غرق است در بی چون"
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یکشنبه  7 دی 1399 کاغذ جنوب

رئیس پلیس اطلاعات و امنیت فاریاب گفت: یک قلاده پلنــگ از گونه های در خطر انقراض 
جانوری در ارتفاعات منطقه کوه شاه، نوار مرزی شهرستان فاریاب شکار شد.

ســروان اکبر حیدری گفت: یک قلاده پلنگ ایرانی از گونه های در خطر انقراض جانوری در 
ارتفاعات منطقه کوه شاه نوار مرزی شهرستان فاریاب از سوی شکارچی متخلف شکار شد. 

او افزود: در پی اخبار و گزارش واصله مردمی، مبنی بر شکار غیرمجاز گونه در معرض انقراض 
پلنگ ایرانی، بدون فوت وقت تحقیق و بررسی در دستور کار پلیس امنیت قرار گرفت.

سروان حیدری بیان داشت: طبق اطلاعات اولیه مشخص شد که این پلنگ در ارتفاعات منطقه 
کوه شاه )کجین( از سوی فردی به نام )م ـ ج(  شکار شده است که موضوع دستگیری متهم به 

صورت ویژه در دستور کار این پلیس قرار گرفت.
رئیس پلیس اطلاعات و امنیت فاریاب از کشف یک قبضه سلاح شکاری و توقیف یک دستگاه 
موتور سیکلت در این عملیات  خبر داد و تصریح کرد:  متهم به همراه پرونده  به مرجع قضایی  

تحویل داده شد.

شکارچی پلنگ ایرانی فاریاب 
دستگیر شد

وزیر علــوم با اعلام اینکــه امتحانات پایان ترم جاری دانشــگاه های کشــور حتماً به صورت 
غیرحضوری برگزار خواهد شد، خاطر نشــان کرد: با توجه به اینکه در برخی رشته ها امتحان 
پایان ترم واحدهای عملی الزاماً باید به صورت حضوری برگزار شود، اواسط دی ماه متناسب با 

شرایط و پیش بینی ها تصمیمات لازم در این خصوص اتخاذ می شود.
دکتر منصور غلامی در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت برگزاری امتحانات پایان ترم نیمسال 
تحصیلی 1۴00- 1399 دانشگاه های کشور گفت: با توجه به شــرایط موجود و اعلام وزارت 

بهداشت امتحانات پایان ترم جاری حتماً به صورت غیرحضوری برگزار خواهد شد.
وی درباره وضعیت برگزاری امتحانات پایان ترم واحدهای عملی دانشگاهی خاطر نشان کرد: 
درباره واحدهای عملی با توجه به اینکه در برخی رشته ها امتحان پایان ترم الزاماً باید به صورت 
حضوری برگزار شود، اواسط دی ماه متناسب با شرایط و پیش بینی ها تصمیمات لازم در این 
خصوص اتخاذ می شود.وزیر علوم اظهار کرد: امیدواریم این امکان فراهم شود تا با جمعیت های 

کمتر امتحانات مربوط به دروس عملی در دانشگاه ها برگزار شود.

امتحانات پایان ترم دانشگاه ها غیرحضوری 
برگزار می شود

ایرنا- مدیر تعاون روستایی جنوب کرمان از توزیع 16 هزار تنُ آرد با نرخ دولتی از ابتدای امسال تاکنون 
در روستاهای این منطقه خبر داد.

احمد مشایخی روز شنبه هدف از توزیع آرد بین روستاییان را ارائه خدمت بهتر و ایجاد رضایتمندی 
این قشر عنوان کرد و گفت: در راستای خدمات رسانی به روستاییان، این میزان آرد خام با نرخ مصوب 
دولتی توزیع شد. وی عاملان توزیع آرد را شرکت های تعاونی روستایی در شهرستان های جنوبی 
استان کرمان اعلام کرد و خدمات رسانی به کشاورزان و روستائیان را یکی از مهم ترین فعالیت های 
شبکه تعاونی روستایی جنوب کرمان دانست.مدیر تعاون روستایی جنوب کرمان ادامه داد: خدمات 
رسانی بهینه به روستائیان و اعضای شبکه تعاون روستایی و بهره گیری از امکانات موجود در راستای 
رسیدن به رفاه اجتماعی و توسعه پایدار در سطح روستاها از جمله اهداف سازمان تعاون روستایی است.
وی تصریح کرد: اتحادیه ها و شرکت های تعاونی روستایی منطقه جیرفت و کهنوج بخشی از سهمیه 
آرد تعیین شده مورد نیاز روستاییان حوزه شهرستان ها  را خریداری و برای توزیع در بین جامعه هدف 

به عاملان فروش در روستاها تحویل می دهند.

مدیر تعاون روستایی جنوب کرمان مدعی شد 

توزیع ۱۷۰۰ تن آرد هر ماه در روستاهای جنوب 

خبرخبر

ایرنا - استاندار کرمان با بیان اینکه 11 
شهر نارنجی استان این هفته زرد شدند، 
گفت: به منظور مهار ویروس کرونا همچنان 
محدودیت شبانه تا اطلاع ثانوی در این 
مناطق ادامه دارد و دوربین ها و سامانه ها 
را می سنجیم .علی زینی وند روز گذشته 
در نشست ستاد کرونا استان کرمان افزود: 
وضعیت نزولی شیوع کرونا در بعضی از 
شهرستان ها شکننده است و گزارشی به ما 
رسیده که فرمانداران در برخی شهرستان ها 
خود جلسات را  اداره نمی کنند که این 
امر باید به استانداری گزارش شود. وی با 
بیان اینکه فرمانداران مسئولان قرارگاه 
طرح شهید سلیمانی هستند تاکید کرد: به 
صورت هفتگی باید گزارشات جلسات کرونا 

شهرستان ها به ستاد استانی گزارش شود.
استاندار کرمان با اشاره به اینکه شهرستان 
بافت و شهربابک وضعیتی شکننده دارند 
و اقدامات نباید رها شود که تا پایان سال 
به هدف گذاری برسیم اظهار داشت :آمار 
نزولی است اما با کمترین کوتاهی با موج 

جدید کرونا روبرو خواهیم شد. 
وی با تاکید بر اینکه به هیچ وجه کوتاهی 
از فرمانداران برای ما پذیرفته نیست و با 
این افراد برخورد می شود افزود: ریاست 
جمهوری فرمودند که ستاد ملی کرونا 
هم در بخش تشویق و برخورد در رابطه 
با فعالیت های استانداران و فرمانداران 
لحاظ شود. زینی وند با بیان اینکه مصوبات 
شهرهای نارنجی امروز در ستاد ملی مطرح 
می شود تصریح کرد: فرمانداران در صورت 
صحت خبر بازگشایی مدارس در برخی 
مناطق، با آن برخورد کنند و ما ملزم به 
اجرای تمامی مصوبات ستاد ملی کرونا 
هستیم که باید جدی گرفته شود.وی با 
قدردانی از اصناف گفت: آمار رعایت پروتکل 
های بهداشتی افزایشی است و طرح شهید 
سلیمانی همچنان در دستور کار قرار دارد.

یام فاطمیه و سالگرد  وی عنوان کرد: ا
شهادت سردار سلیمانی را در پیش داریم 
و علاقمند بودیم مراسماتی در شان ایشان 
برگزار شود اما تاکنون هیچ مجوزی در 
این زمینه صادر نشده و ما تاکید بر رعایت 

پروتکل های بهداشتی داریم.

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان 
در حاشــیه بازدید نماینــده وزیر راه و 
شهرسازی در امور توســعه زیربنایی و 
طرح  های ویــژه از پروژه  های بزرگراهی 
جنوب کرمــان از نیاز ایــن پروژه  ها به 
اعتباری به مبلغ 19 هزار و 790 میلیارد 

ریال خبر داد.
به گزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرســازی )جنوب کرمــان(، محمد 
ساردویی گفت: با حضور مشاور و نماینده 
وزیر راه و شهرســازی در امور توســعه 
زیربنایی و طرحهای ویژه از  پروژه های 
بزرگراهی در حال ساخت جنوب کرمان 
بازدید شد و طی گزارشی به میرشفیع، 
مشــاور و نماینده وزیر راه و شهرسازی 
ارائه و اعلام شــد که  19 هــزار و 790 
میلیــارد ریال برای تکمیــل پروژه  های 

بزرگراهی جنوب کرمان نیاز است.
وی اظهار داشت: از جمله پروژه  های در 
حال ساخت می  توان به بزرگرراه  رودبار-

ایرانشهر، بزرگراه جیرفت-سه  راهی بم، 
بزرگراه جیرفت-بافت و بزرگراه جیرفت-

فاریاب اشــاره کرد که تاکنون پیشرفت 
فیزیکی خوبی داشــته اند و امیدواریم با 
تخصیص بودجه کافی ایــن پروژه   ها به 

بهره برداری برسد.
وی همچنین بیان کرد: در این بزرگراه  ها 
چهار پل بزرگ نیز در حال ساخت است 

که تکمیل آنها به اعتبار کافی نیاز دارد.
در این بازدید میرشفیع، مشاور و نماینده 
وزیر راه و شهرســازی در امور توســعه 
زیربنایــی و طرح های ویــژه ضمن قدر 
دانــی از پیمانــکاران و مجموعــه راه و 
شهرســازی جنوب کرمان گفت: تلاش 
وزارت راه و شهر ســازی بر این است که 
این پروژه ها هرچه زودتر به بهره  برداری 
برســد و در خصوص بودجه اعلام شده 
اقدامات لازم  توسط شــرکت ساخت و 
توســعه زیربناهای حمل و نقل کشــور 
در دست پیگیری  است تا مردم بتوانند 
از نعمــت بزرگراه ها در جنــوب کرمان 

بهره مند شوند.

براساس نتایج آزمایشگاه های فعال در استان 
کرمان، طی شبانه روز گذشته، ۲6 بیمار جدید 

کرونا در استان بستری  شده اند.
دانشکده علوم پزشکی سیرجان طی یک 
روز اخیر، آزمایش تشخیص کرونا انجام 

نداده است.
بنا به اعلام سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان، هم اکنون ۲90 بیمار کرونا در استان 

بستری هستند.
همچنین، طی شبانه روز گذشته، هشت نفر 
دیگر در جدال با این بیماری جان خود را از 
دست دادند و شمار کل قربانیان کرونا در 

استان به »دو هزار و 306 نفر« رسید.
از ابتدای همه گیری کرونا در استان تا شنبه 
ششم دی ماه، در مجموع »15 هزار و 356 
نفر«  به دلیل ابتلا به این بیماری روانه ی 

بیمارستان شده اند.
لازم به ذکر است که شیوه ی آماردهی درباره ی 
اپیدمی کرونا از اواخر خردادماه تغییر کرده و 
تنها تعداد »بیماران بستری و جان باختگان« 
از سوی علوم پزشکی کرمان در اختیار رسانه ها 

قرار داده می شود.
به گزارش فردای کرمان به نقل از روابط 
عمومی علوم پزشکی کرمان، دکتر مهدی 
عصر  دانشگاه  این  سخنگوی  شفیعی، 
شنبه ششم دی ماه با بیان اینکه طی ۲۴ 
ساعت گذشته، ۲6 بیمار جدید کرونا در 
بیمارستان های استان بستری شده اند، 
گفت: »۲0 نفر از آن ها از حوزه ی دانشگاه 
علوم پزشکی کرمان )شامل راور، رابر، بافت، 
بردسیر، کوهبنان، کرمان، شهربابک، زرند، 

ارزوئیه( و پنج نفر از بیماران از حوزه ی تحت 
پوشش دانشگاه جیرفت هستند«.

 وی با بیان اینکه یک نفر از بستری شدگان از 
حوزه ی دانشگاه رفسنجان است، اضافه کرد: » 
از حوزه ی دانشگاه بم موردی گزارش نشده و 
دانشکده سیرجان نیز طی ۲۴ ساعت گذشته 

آزمایش کرونا انجام نداده است«.
شفیعی افزود: »در حال حاضر، ۲90 بیمار 
کرونا در بیمارستان های استان بستری 
هستند«.وی ادامه داد: »19۲ نفر از بیماران 
بستری در حوزه ی علوم پزشکی کرمان، 
۲9 نفر از حوزه ی دانشکده علوم پزشکی 
سیرجان، ۲9 نفر حوزه ی جنوب، ۲0 نفر 
حوزه ی علوم پزشکی رفسنجان و ۲0 نفر در 
حوزه ی دانشگاه بم بستری هستند و خدمات 
بیمارستانی به آن ها ارائه می شود«. وی اظهار 
کرد: »از ابتدای اپیدمی تاکنون 15 هزار 
و 356 نفر در استان، به دلیل ابتلا به کرونا 

بستری شده اند«.

مدیر گروه مبارزه با بیماری های واگیردار 
دانشگاه علوم  پزشکی کرمان سپس اظهار 
کرد: »متاسفانه در ۲۴ ساعت گذشته، هشت 
بیمار کرونا نیز جان خود را از دست دادند که 
هفت نفرشان، از مناطق تحت پوشش دانشگاه 
علوم پزشکی کرمان هستند و یک نفرشان از 

حوزه ی دانشگاه بم است«.
به گفته ی شفیعی، از ابتدای اپیدمی کرونا 
در استان تاکنون، ۲306 نفر به دلیل ابتلا 

به کووید ـ 19 جان خود را از دست داده اند.
به گزارش فردای کرمان تا روز چهارشنبه 
۲1 خردادماه، در گزارش آماری روزانه، آمار 
مبتلایان جدید و اینکه سرپایی هستند یا 
بستری و یا از پرسنل بهداشتی و درمانی نیز 
اعلام می شد که تا آن تاریخ، شمار کل این 
مبتلایان به کرونا در استان کرمان به ۲9۴9 
نفر رسیده بود. از آن پس اما تنها آمار بیماران 
بستری و جان باختگان در اختیار رسانه ها 

قرار می گیرد.

در روزهایی که معترضان به انتقال آب هلیل رود در 
فضای مجازی و رسانه ها سعی دارند تا صدای خود را به 
گوش مقامات استان برسانند از متولیان اصلی برنامه 
انتقال آب از سرشاخه های هلیل رود کمترین صدا 
شنیده می شود. اعتراض اقشار مختلف به انتقال آب 
روز به روز بیشتر می شود و تا ساعات پایانی نوشتن این 
مطلب تعداد امضا کنندگان کارزار اعتراض به انتقال 
آب هلیل رود به حدود ۲۲ هزار نفر رسیده است.  در 
روزهای گذشته دکتر زینی وند به نظر از اظهارات روز 
اول خود کوتاه آمده و به دنبال پیدا کردن راه حلی 
برای این مساله چالش برانگیز است. هر چند که با 
انتشار ویدئو سردار شهید سلیمانی انتظار می رفت 
مسئولان پیمانکار پروژه در این باره اظهار نظری کنند 
اما متاسفانه همچنان ترجیح داده اند تا در سکوت کار 

ادامه پیدا کند.
توپ در زمین وزارت نیرو

در مدت شروع کارزار مخالفت با انتقال آب هلیل رود 
این فقط استاندار کرمان بود که هدف همه مخالفت ها 
شد. اما به نظر می رسد این وزارت نیرو است که باید 
به میدان پاسخگویی بیاید. رشیدی مدیرکل آب 
منطقه ای کرمان در هفته گذشته خبر داده بود که 
گروه کارشناسی مشغول بررسی پروژه هستند. از 
نتایج این بررسی همچنان خبری نیست. شنیده های 
خبرنگار کاغذ وطن حکایت از آن دارد که در جلسه 
انجمن توسعه کرمان که با محوریت گزارش آب 
منطقه ای در مورد بحران آب با حضور باهنر و مرعشی 
برگزار شده بود مهندس باهنر هنگام طرح موضوع 
انتقال آب هلیل رود توسط مدیرکل آب منطقه ای 
از وی می پرسد که تنش اجتماعی حاصل از طرح 

انتقال آب از سرشاخه های هلیل رود حل شده یا خیر 
رشیدی در پاسخ می گوید: حل شده است. وی در 
همین نشست خبر از رفع مشکل مالی پروژه می دهد.

اما در ادامه و پس از انتشار خبر از زبان استاندار 
شاهد اعتراض گسترده نسبت به موضوع بوده ایم. 
آیا مدیرکل آب منطقه ای همچنان منتظر نتیجه نظر 

گروه کارشناسان است؟
اظهارنظر کارشناسی ریشه در تاریخ دارد

پیش از این و در دوره استانداری دکتر فدایی نیز 
موضوع کارشناسی طرح مطرح شده بود. فدایی که 
برای اجرای هر پروژه ای از کوچک و بزرگ مسیر 
کارشناسی را همواره انتخاب می کرد بارها در جلسات 
محرمانه و علنی به وزارت نیرو رفت تا تکلیف این پروژه 
را روشن کنند. اما شواهد امر نشان از آن داشت که 
وزارت نیرو تمایلی به اظهارنظر در برابر منتقدان ندارد. 
حالا دکتر زینی وند نیز همان تجربه را تکرار می کند. 
آن دری که البته همچنان بر همان پاشنه می چرخد 

سکوت تلخ وزارت نیرو است. 
مناظره ای برگزار می شود؟

ین  نده در مورد ا ز وعده های زمین ما یکی ا

پروژه برگزاری جلسه مناظره است. در حالی 
ره منتقدان استانی و ملی آمادگی  که هموا
خود را برای شرکت در مناظره اعلام کرده اند 
ما از وزارت نیرو صدایی بلند نمی شود. گویا  ا
وزارت نیرو ترجیح می دهد که در خاموشی و 
بدون توجه به شنیدن صدای اعتراض ها پشت 
سر استاندار وقت پنهان شود و کار خود کند. 
مساله ای که می تواند عواقب خطرناکی را برای 

استان به همراه داشته باشد.
اعتراض میدانی در جازموریان

دور جدید اعتراض به طرح انتقال آب هلیل رود وارد 
سومین هفته خود شده است و به جز عقب نشینی 
کلامی استاندار هیچ واکنشی را به همراه نداشته است. 
روز جمعه تعدادی از فعالان اجتماعی و محیط زیستی 
جنوب کرمان به همراه تعدادی از عشایر منطقه در 
جازموریان گرد هم جمع شدند تا شاید صدایشان 
بهتر شنیده شود. آنها که پلاکاردهایی را در دست 
داشتند از مسئولان اقدام عملی طلب کردند تا این بار 
مانند زمان استانداری رزم حسینی فقط به گفتار 

درمانی بسنده نشود.

آمار فوت شدگان  ناشی  از کرونا  استان وزارت نیرو  پشت  استاندار مخفی شده است
از مرز ۲۳۰۰  نفر  عبور  کرد

ایرنا - نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی گفت: 
بزرگترین پروژه پایانه مسافربری هوایی و باند جدید فرودگاه این استان 

در ۲۲ بهمن سال جاری به بهره برداری می رسد.
محمدرضا پورابراهیمی در بازدید از پایانه مسافربری و باند جدید در 
دست احداث فرودگاه کرمان افزود:  با پیگیری های انجام شده، ساخت 
فرودگاه بین المللی این استان بعد از سال ها مراحل پایانی را می 
گذراند. وی ادامه داد: این پایانه با 6 هزار 500 متر زیربنای مفید از نظر 
کیفیت ساخت، فضا و رعایت استانداردهای ساخت در شمار فرودگاه 

های ممتاز کشور محسوب می شود.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
کرمان با احداث باند دوم فرودگاه و ساختمان جدید به عنوان قطب 
مسافری هوایی جنوب شرق کشور از ظرفیت خوبی برخوردار می شود.

وی اظهار داشت: با پیگیری و اقدامات انجام شده و تلاش هایی که در 
مجموعه وزارت راه و شهرسازی شکل گرفت مراحل پایانی ساخت 
ساختمان جدید پایانه مسافربری فرودگاه کرمان در حال انجام است و 

این طرح مهم ۲۲ بهمن سال جاری به بهره برداری می رسد.
پورابراهیمی گفت: یکی از مواردی که طی سال های اخیر پیگیری شده 
موضوع احداث باند جدید فرودگاه کرمان بود که به دلیل استفاده چند 
دهه از باند فعلی مشکلات متعددی داشت که با توجه به ظرفیت این 
استان و فرودگاه به دلیل اهمیت در منطقه ضرورت ایجاد باند جدید 
فرودگاه محسوس بود که با پیگیری های انجام شده طی چند سال 
گذشته این مهم محقق شد.وی ادامه داد: اقدامات نهایی ساخت باند 
جدید فرودگاه شهر کرمان به طول چهار کیلومتر و با عرض 60 متر 
مراحل پایانی را می گذارند و همزمان با راه اندازی ساختمان جدید 
پایانه مسافربری فرودگاه کرمان بهره برداری از فاز دوم باند نیز آغاز 
خواهد شد.نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی گفت: 
کرمان جز معدود فرودگاه هایی است که ۲ باند پروازی دارد و امکان 
بلند شدن و نشستن هواپیما به طور همزمان دارد که به دلیل شرایط و 
حجم گسترده ترانزیت هوایی منطقه و شرایط اقلیمی و حوادث طبیعی 

و نیاز به انجام پروازهای همزمان بسیار ضروری بود.

گزارش
کاغذ وطن

بزرگترین پروژه پایانه مسافربری 
محدودیت تردد شبانه هوایی کرمان به بهره برداری می رسد

ادامه دارد
وضعیت بافت و شهربابک 

همچنان شکننده 

پروژه  های بزرگراهی 
جنوب کرمان نیازمند 

۱۹۷۹۰ میلیارد  ریال
 اعتبار استانی و ملی
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مهر - مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان از وقوع 
توفان شن در محور »زهکلوت-ایرانشهر« خبر داد و گفت: بر اثر این 
پدیده دید افقی در محور گفته شده کاهش یافته است. مسعود جمیلی 
کرمانی پیش از ظهر شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه شاهد 
وقوع توفان شن در محور »زهکلوت-ایرانشهر« هستیم، اظهار کرد: بر 
اثر این پدیده دید افقی در محور گفته شده به 100 متر رسیده است.

وی از رانندگان خواست حتی الامکان از این مسیر تردد نکنند و افزود: 
با توجه به اینکه احتمال کاهش دید در محورهای جنوب استان در اثر 
گرد و غبار و توفان شن وجود دارد، راهداران شهرستان های جنوبی 

و گشت های راهداری در تمامی محورهای این منطقه حضور دارند.

وقوع توفان شن در محور 
»زهکلوت-ایرانشهر«

کاغذ جنوب

حدود دو سالی می شود که شهرداری وعده ی حمایت از 
راه اندازی نخستین شعبه ی »شهر کتاب« در کرمان را داده 
این اتفاق اما هنوز رخ نداده است. فعلا، اختلاف بر سر مکان 
استقرار این مجموعه است. پیشنهاد شهرداری، راه اندازی 
شهر کتاب در مجاورت یخدان مویدی است؛ محلی که پیش 
از این به عنوان کاوشکده علوم مورد استفاده بود و مدتی هم، 
واحد اجتماعی معاونت فرهنگی شهرداری در آن مستقر 
بود. شورای شهر اما می گوید بهتر است این مکان، همچنان 

کاربری علمی داشته و در اختیار دانش آموزان باشد.
مذاکرات شورا و شهرداری ادامه دارد و محمد جهانشاهی، 
معاون شهردار و رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شهرداری امیدوار است تا پایان این دوره از شورا و شهرداری، 

این مرکز فرهنگی در کرمان فعال شود.
جهانشاهی می گوید که حضور شهرکتاب، باعث بزرگ 
شدن بازار کتاب در کرمان شده و بر فضای فرهنگی شهر 

تاثیر مثبت خواهد داشت. 
آقای جهانشاهی، از زمانی که شما به معاونت 

فرهنگی شهرداری آمده اید، وعده ی راه اندازی 
شعبه ای از کتاب فروشی شهر کتاب در شهر کرمان 

را داده اید ولی هنوز اتفاقی نیفتاده است. ماجرا 
چیست؟

همان طور که همگان اطلاع دارند، شهر کتاب در حال 
حاضر، جزو معتبرترین فروشگاه ها و نسل جدید مکان هایی 
است که در حوزه ی کتاب و تولید اندیشه در کشور فعالیت 
می کند و بیش از ربع قرن سابقه دارد و نزدیک به 70 
فروشگاه از آن، در سراسر کشور، در کنار عرضه ی کتاب و 
اجرای رویدادهای کتاب محور؛ نوشت افزار، صنایع دستی 
و ملزومات متنوع دیگری را نیز به شهروندان ارائه می کند 
که حدود ۴0 شعبه ی آن در تهران است. شعب شهرکتاب، 
فقط هم فروش کتاب را ندارند،  بلکه بسته ی کامل و متنوعی 
از رویدادهای فرهنگی و مطابق با ذائقه ی مخاطب را ارائه 
می کنند و شاید بتوان گفت که مهم ترین فضای فرهنگی 
کشور است که با کمک مردم و بخش خصوصی، شبکه ی 
بزرگی در کشور ایجاد کرده است. به دلیل جایگاه و توانایی 
که این مجموعه دارد، شهرداری کرمان هم تلاش کرده تا 
بتواند یک شعبه از آن را در شهر کرمان راه اندازی کند. حدود 
دو سال است که پیگیر این موضوع هستیم. جلساتی با هیات 
مدیره محترم شهرکتاب داشتیم و آقای فروزان مدیرعامل 
به همراه چند تن از همکاران شان، به کرمان آمدند و فضایی 
را که ما برای شهرکتاب پیشنهاد کرده بودیم، از نزدیک 
بازدید و تایید کردند و درباره ی آن به توافق رسیدیم. این 

موضوع در شورای شهر و به ویژه در کمیسیون فرهنگی 
شورا در حال بررسی است. قصد داریم در کرمان، بر اساس 
مدلی که شهرداری تهران داشته که هم مسائل حقوقی و هم 
مالکیتی و مشارکتی در آن به خوبی دیده شده است؛ اقدام 
کنیم. تفاهم نامه ای آماده شده که در حال بررسی است و 
امیدواریم قبل از پایان سال جاری، بتوانیم کرمان را به این 
شبکه ی بزرگ و موثر فرهنگی متصل کنیم. شهر کتاب 
یکی از زیباترین تجربیات کشور در حوزه ی کتاب است که 
با حضور در کرمان، علاوه بر اینکه شاخص های فرهنگی 
شهر افزایش می یابد، بخشی از سرمایه ی مادی و معنوی 
این برند هم به کرمان می آید. قرار است شهر کتاب، بیش از 
دو میلیارد تومان در کرمان سرمایه گذاری کند و حدود 15، 
16 نفر نیز با راه اندازی این فروشگاه مشغول به کار خواهند 
شد. شهر کتاب برنامه های فرهنگی خوبی مثل رونمایی و 
نقد کتاب و کارگاه های آموزشی نیز دارد، در حوزه ی نشر 
فعال است و شبکه ی توزیع گسترده ای هم دارد.  مجموع 
این شرایط می تواند فرصت بسیار مناسبی برای کرمان و 
به ویژه نویسندگان و اهالی فرهنگ کرمان باشد و امیدوارم 

هرچه زودتر این اتفاق بیفتد.
مکانی که در نظر گرفته شده کجاست؟

بنایی در سایت فرهنگی تاریخی پارک ریاضیات وجود 
دارد که در گذشته، به عنوان پژوهشکده نجوم مورد 
استفاده بود و بعد از آن هم، حوزه ی اجتماعی شهرداری 
در آن مستقر شد که با بهره برداری از ساختمان اصلی 
شهرداری، این حوزه به آنجا منتقل شد و این بنا 
بلا استفاده ماند. به نظر ما، اینجا و در مجاورت کتابخانه ی 
ملی، بهترین مکان برای راه اندازی شهر کتاب است و 
می توان با این اقدام، کل آن فضا را به یکی از بهترین 
سایت های فرهنگی شهر تبدیل کرد. البته یک بحث 
وجود دارد که این بنا، همچنان کاربری علمی داشته و 
در اختیار دانش آموزان باشد. اما از آنجا که این مجموعه، 
فرهنگی است، خانه تاریخی اشیدری هم در نزدیکی 
آن قرار است به خانه  صنایع دستی تبدیل شود؛ به نظر 
می رسد این نقطه از شهر، برای راه اندازی شهرکتاب، 

منطقی و دارای وجاهت و قابل دفاع باشد. 
اشاره کردید که شهرکتاب ۷۰ شعبه دارد. در دیگر 

شهرها هم شهرداری در راه اندازی آن مشارکت 
کرده است؟

خیر. در برخی شهرها بخش خصوصی این کار را انجام 
داده است. در کرمان اما شاید بهتر همین باشد در گام اول، 
شهرداری با توان و امکاناتی که دارد، پیش قدم شود تا این 

اتفاق خوب رخ بدهد.
راه اندازی شهر کتاب در کرمان حتما یک اتفاق 

خوب است اما آیا درباره ی تاثیرات آن بر مشاغل 

فعلی حوزه ی کتاب و کتاب فروشی ها هم بررسی 
انجام داده اید؟ طی سالیان اخیر، شاهد تعطیلی و 

یا رکود در کتاب فروشی ها بوده ایم. شهرکتاب این 
وضعیت را تشدید نمی کند؟

شاید در نگاه اول، این نگرانی ایجاد شود که حضور شهرکتاب 
در کرمان، سایر مشاغل را تحت تاثیر قرار دهد اما  این اتفاق، 
می تواند بازار کتاب و کتاب خوانی کرمان را بزرگ تر کند 
و فرصتی خواهد بود برای کسانی که در حوزه ی کتاب و 
کتاب فروشی فعالیت دارند. به هر حال، ما باید بپذیریم که 
شیوه ی بسیاری از کسب وکارها نسبت به گذشته متفاوت 
و به روز شده است. در دوران جدید، کتاب فروشی به روش 
سنتی، کار بسیار سختی است و همه ی ما شاهد بوده ایم که 
طی چند سال اخیر، تعدادی از کتاب فروشی ها در کرمان 
تعطیل شد، از طرفی، تعدادی کتاب فروشی با شیوه ی 
جدید نیز راه اندازی شد. وجود شهرکتاب، باعث ارتقای 
کتاب فروشی در کرمان خواهد شد و عرض کردم؛ این 
مجموعه فقط در زمینه ی عرضه ی کتاب فعالیت نمی کند 
و رویدادهای فرهنگی متعددی را اجرا می کند. وقتی 
چنین مجموعه ی قدرتمندی فعالیت های خود را در شهر 
گسترش بدهد، ارتباط بخش فرهیخته و فرهنگی جامعه با 
فضاهای مرتبط برقرار می ماند و همین، بر پویایی بیش تر 
فضای فرهنگی شهر تاثیر مثبت می گذارد. موفقیت نسل 
جدید کتاب فروشی ها ، واقعیتی است که نباید آن را نادیده 
بگیریم. بازار کتاب ما نیاز به چنین حرکت هایی دارد و این 
شغل، باید خود را رونق دهد؛ چه شهرداری کرمان این کار 
را انجام بدهد چه ندهد، شان مردم کرمان می طلبد که نسل 
جدید کتاب فروشی ها را هم تجربه کنند. مسیر سختی هم 
در پیش رو است و ما نمی خواهیم همه ی بار جریان سازی 
فرهنگی روی دوش کتاب فروشی های کرمان باشد و بهتر 
دیدیم برندی که امتحان خود را نیز در کشور پس داده، 
به کرمان بیاید و چه بهتر، دستی که تواناتر است، برای این 

جریان سازی در شهر کمک کند. در مجموع، باور ما این 
است کسانی که بخواهند کسب وکار پویاتری داشته باشند، 

از حضور شهرکتاب تاثیر مثبت خواهند گرفت.
در جریان تفاهم نامه  با شهر کتاب، آورده ی 

شهرداری کرمان چیست؟
ما فقط مکان راه اندازی فروشگاه را تامین می کنیم. کار، 
مشابه تجربه ای است که در جریان بناهای ماندگار وجود 
دارد که فضاهایی را شهرداری برای کارهای عام المنفعه 
در اختیار متقاضیان قرار می دهد و بعد از اتمام دوره ی 
مشارکت، آن فضا به شهر و شهروندان برمی گردد و مالکیتی 

به  دنبال ندارد.
بیش از دو سال است که وعده ی راه اندازی 

شهرکتاب از طرف شهرداری داده شده و هنوز 
اتفاقی نیفتاده؛ چه مشکلاتی بر سر راه وجود دارد؟

بررسی  های زیادی از ابعاد مختلف برای راه اندازی شهرکتاب 
انجام دادیم. شورای محترم شهر هم در این زمینه حساسیت  
داشت و همه می خواستیم تصمیمی گرفته شود که به نفع 
و به مصلحت شهر باشد. زمان زیادی بر سر این گفت وگوها 
و بررسی ها گذشت. بخشی از این طولانی شدن هم، به 
اختلاف نظراتی برمی گردد که درباره ی مکان شهرکتاب 
وجود دارد. برخی از اعضای شورا معتقدند فضای جایگزین 
برای شهر کتاب معرفی کنیم و این فضا در مجاورت یخدان 
مویدی، به کارکرد اولیه اش برگردد. ما اما پیشنهادمان 
این است که فعالیت های علمی دانش آموزان در یکی از 

فرهنگسراها یا خانه های فرهنگ صورت گیرد.
چه قدر امیدوار هستید که تا پایان امسال، 

شهرکتاب به کرمان بیاید؟
فضای مدنظر ما که آماده است و فقط نیاز به طراحی 
داخلی دارد. اگر اراده  ای باشد، نهایت تا پایان این دوره از 
شورا و شهرداری، می توانیم شاهد طراحی، تجهیز و افتتاح 

شهرکتاب در کرمان باشیم.

»شهر کتاب«  بازار کتاب  کرمان  را  بزرگ تر می کند
جهانشاهی، معاون شهردار :

در حالی که دکتر زینی وند در گفتار نسبت به مساله انتقال آب هلیل رود عقب نشسته، اما وزارت نیرو هیچ اظهارنظری نمی کند
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اتفاق

فعالیت مدارس همچنان غیر حضوری خواهد بود
@isna.news از صفحه

بیرون آوردن ۲ کشته و 5 مصدوم از زیر آوار بهمن شمیرانات
@khabaronlinee از صفحه

  در اینستاگرام چه خبر  در اینستاگرام چه خبر 

         در توییتر چه می گویند؟

کتاب »نفس بریده« نوشته هرتا مولر برنده جایزه نوبل 
ادبی ســال ۲009، روایتی از جنگ، تبعید و هراس از 
سخن گفتن از اردوگاه های کار اجباری با ترجمه مهوش 

خرمی پور به چاپ پنجم رسید.

در حالی که 10 روز تا پایان ارسال  آثار به سی  و نهمین 
جشنواره فیلم فجر باقی مانده اســت برخی از فیلم ها 
خیز خود را برای حضور در جشنواره خبرساز کرده اند و 

برخی همچنان خبری از حضورشان نیست.

دفتر موســیقی معاونت هنری وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در هفته سوم آذرماه مجوز 8۴ تک آهنگ و یک 

آلبوم را صادر کرد.

آوای محلی           

دوتا چشم هلیکت کارمه ساخت
همون رختای شیکت کارمه ساخت

من عاشق بیدم و دسم پرِ دل 
یهویی حکم پیکت کارمه ساخت

شاعر :محمود کاربخش 

میخومت قد ستاره ها به داغ مادرم
میمیرم خد ی اشاره، ها به داغ مادرم

گرچه اشکسی دلم ر بیخودی پیش همه
ولی میخوامت دواره، ها به داغ مادرم

شاعر : محمود کاربخش 

نسق کده تا شهر چشماش برم 
از این نردوون تا به بالاش برم

اگه بخت و عمرم همینه که هس 
چه طرم بشه تا کمرتاش برم

شاعر :محمود کاربخش 

چکونه رنج بکشیم 
لازم نیست اشاره کنیم که رنج همواره در زندگی ما حضور 
دارد و تقریبا هر کاری که انسان انجام می دهد برای رهایی 
از »رنج« است. حال این رنج می تواند دلایل مختلفی 
داشته باشد. اولین چیزی که در فلسفه بودا آمده این 
است که در زندگی رنج وجود دارد و ما باید تلاش کنیم از 
این رنج کم کنیم. کریستووفر همیلتون، نویسنده کتاب، 
در همان مقدمه خوب تکلیفش را با خواننده مشخص 
می کند و حتی می توان گفت ضربه محکمی به خواننده 
وارد می کند و می گوید در زندگی رنج وجود دارد و ما هم 
هیچ کاری نمی توانیم انجام دهیم که از آن رهایی پیدا 
کنیم. تفکر مثبت و دوری از امواج منفی و سایر چیزهای 
انگیزشی را نیز نفی می کند و می گوید باید با رنج روبه رو 

شد تا بتوانیم به شکلی درست با آن برخورد کنیم.
اولین جملات مقدمه کتاب چگونه رنج بکشیم چنین 

می نویسد:
همه می دانند که زندگی رنج های زیادی به همراه دارد: همه ما 
شکست، یاس، از دست دادن، هدر رفتن و درد را به شیوه های 
متفاوت و در شکل های مختلف تجربه می کنیم. اما به ندرت 
پیش می آید که فکر کنیم چرا اوضاع این گونه است. ولی اگر 
بخواهیم بفهمیم که چه طور به شیوه ای سازنده نسبت به 
ناملایمات واکنش نشان دهیم، بهتر است اول به این فکر 

کنیم که اصلا چرا زندگی انسان همواره با رنج همراه است.

مجموعه کلاه قرمزی
-یک ساعت چند دقیقه اس ؟
+بستگی داره کنار کی باشی

دیالوگ
چغندرقرمز

 منبع خوبی از اسید فولیک، آهن، ویتامین k و کلسیم است.

عطارباشی
ناگهان درخت 

فیلمی به نویسندگی و کارگردانی صفی یزدانیان، محصول سال 1397 است.

فیلم

آنکه مست آمد و دســتی به دل ما زد 
و رفت

او در ایــن خانه ندانم به چه ســودا زد 
و رفت

خواست تنهایی ما را به رخ ما بکشد
طعنه ای بر در این خانه تنها زد و رفت

شاعر: هوشنگ ابتهاج

عکس : مهدی وثوق نیا

عکس نوشت کافه کتاب

باغ عمارت فتح آباد 
باغی مربوط به دوره قاجار و از جاهای دیدنی کرمان 

است که در ۲5 کیلومتری شهر کرمان، روستای 
اختیارآباد واقع شده است.

انتشارات آوند دانش
 سه اثر از مجموعه متفکران مطرح معاصر را شامل 
نظریات آلن بدیو، رولان بارت و هایدن وایت منتشر 

کرد.

جاذبه

خبر

سال گذشته کاغذ وطن در چنین روزی از 
بیکاری مدد جویان کمیته امداد 

نوشت

سالگشت

صعود گروه کوهنوردی ساردوئیه به قله نشانه بحرآسمان 
به یاد جانباختگان زلزله دلخراش پنجم دی ماه هشتاد و دو  

بم با شعار نه به انتقال آب هلیل رود

در آیینی با حضور استاندار کرمان:

 مخزن سه هزار مترمکعبی شهر
رابر به بهره برداری رسید

مخزن سه هزار مترمکعبی شهر رابر روز پنجشنبه چهارم دی ماه در آیینی با حضور 
استاندار کرمان ، معاون امور  عمرانی استاندار، فرماندار شهرستان رابر، نماینده مردم 
بافت، ارزوئیه و رابر در مجلس شورای اسلامی، مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
کرمان، معاون فنی و توسعه آب شرکت آبفا و جمعی از مدیران به بهره برداری رسید. 
به گزارش دفتر روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در این مراسم پس 
از تلاوت آیات نورانی قرآن کریم، مهندس طاهری،مدیر عامل شرکت مهندسی آب 
و فاضلاب استان کرمان ضمن خیر مقدم به حضار از اینکه استاندار جدید کرمان در 
اولین روزهای شروع به کار خویش دومین پروژه ی آبرسانی این شرکت را افتتاح نموده 

اند، اظهار خوشوقتی نموده و اظهار داشت:
بی تردید پروژه های متعدد دیگری تا قبل از پایان سال در حوزه ی آب و فاضلاب 

استان به دست آقای دکتر زینی وند افتتاح و به بهره برداری خواهد رسید.
مدیر عامل شرکت آبفا درخصوص جزئیات این پروژه اظهارداشت: 

برای احداث این مخزن 60 میلیارد ریال هزینه شده که از محل اعتبارات عمرانی 
تأمین شده است. 

مهندس طاهری با اشاره به اینکه مخزن جدید در کنار مخزن قبلی شهر نصب شده 
افزود:

با بهره برداری از مخزن جدید ظرفیت ذخیره آب از 3 هزار مترمکعب به 6 هزار 
مترمکعب افزایش یافته است.

وی خاطرنشان کرد: با این اقدام، سرانه ذخیره آب برای هر فرد از ۲50 لیتر به 500 
لیتر افزایش پیدا می کند.

مدیر عامل شرکت در ادامه یادآور شد:
با راه اندازی مخزن جدید امکان ذخیره بیشتر آب به منظور خدمات رسانی بهتر در 

تابستان و  اوج  مصرف فراهم خواهد شد.
همچنین محمد طاهری مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمان اجرای چنین پروژه هایی 
را باقیات  صالحاتی ذکر کرد که اثرات آن تا سالها بر جای خواهد ماند.وی اظهارداشت: 

افتتاح اینگونه پروژه های خدمت رسان مایه مسرت وخوشحالی است.
مهندس طاهری یادآور شد: حداقل سه نسل بواسطه این پروژه ، آب آشامیدنی و سالم 

خواهند داشت که این خود بهترین فرصت خدمت رسانی است.
دکتر  زینی وند استاندار کرمان نیز در این آیین از دست اندرکاران اجرای این پروژه 
که دسترسی مردم به آب آشامیدنی پایدار و بهداشتی را فراهم می کند قدردانی کرد.

وی با اشاره به روستای قنات ملک رابر به عنوان زادگاه حاج قاسم سلیمانی گفت:
امروز قنات ملک نه تنها در ایران که در کل دنیا پر آوازه است و خدمت در این مکان 

رنگ و بوی دیگری دارد.

اطلاع رسانی

دفتر روابط عمومی شرکت مهندسی آب و فاضلاب استان کرمان


